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FOIPA Request No.: 1348152-000 
Subject: BECKER, TROY 
 

Dear  
 

The FBI has completed its review of records subject to the Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) 
that are responsive to your request.  The enclosed documents were reviewed under the FOIPA, Title 5, United 
States Code, Section 552/552a.  Below you will find check boxes under the appropriate statute headings which 
indicate the types of exemptions asserted to protect information which is exempt from disclosure.  The appropriate 
exemptions are noted on the enclosed pages next to redacted information.  In addition, a deleted page information 
sheet was inserted to indicate where pages were withheld entirely and identify which exemptions were applied.  The 
checked exemption boxes used to withhold information are further explained in the enclosed Explanation of 
Exemptions.   
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252 pages were reviewed and 107 pages are being released. 
 
Please see the paragraphs below for relevant information specific to your request as well as the enclosed 

FBI FOIPA Addendum for standard responses applicable to all requests.  
 
Based on the information you provided, we conducted a main entity record search of the Central Records 

System (CRS) per our standard search policy. For more information about records searches and the standard search 
policy, see the enclosed FBI FOIPA Addendum General Information Section. 

 
        In response to your negotiated Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) request, enclosed are the 
processed documents. Duplicate copies of the same document were not processed.  

 
This is the 9th interim release of information responsive to your FOIPA request. Accordingly, upon receipt of 

the enclosed CD, please go to www.pay.gov to make an electronic payment* in the amount of $15.00 or make a 
check or money order payable to the Federal Bureau of Investigation and remit it to the Initial Processing Operations 
Unit, Record Information/Dissemination Section, Information Management Division, Federal Bureau of Investigation, 
200 Constitution Drive, Winchester, VA 22602. Please include the FOIPA Request Number with your payment. 
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Failure to pay for this release within thirty (30) days from the date of this letter will close any pending FBI FOIPA 
requests from you. Nonpayment will also cause an automatic denial of any future FOIPA requests. 

*Pay.gov is a secure web-based application that accepts credit card and ACH payments online, and is 
hosted by the United States Department of the Treasury, Bureau of the Fiscal Service. For frequent FOIPA 
requesters, it is recommended to create a Pay.gov account to retain an online history of payments made 
through Pay.gov and to retain specific information for future payments. To make an electronic payment, 
complete the FBI Freedom of Information Act and Privacy Act Form located on Pay.gov. Please note: if a 
refund is necessary, there is less processing time to refund a credit card payment than an ACH payment. 

Documents were located which originated with, or contained information concerning, another Government 
Agency [OGA]. We are consulting with the other agencies and are awaiting their response. Our office has processed 
all other information currently in our possession. The FBI will correspond with you regarding those documents when 
the consultation is completed. 

Please refer to the enclosed FBI FOIPA Addendum for additional standard responses applicable to your 
request.  “Part 1” of the Addendum includes standard responses that apply to all requests.  “Part 2” includes 
additional standard responses that apply to all requests for records about yourself or any third party individuals.  
“Part 3” includes general information about FBI records that you may find useful.  Also enclosed is our Explanation 
of Exemptions. 
 
   Additional information about the FOIPA can be found at www.fbi.gov/foia.  Should you have questions 
regarding your request, please feel free to contact foipaquestions@fbi.gov.  Please reference the FOIPA Request 
number listed above in all correspondence concerning your request. 
 

If you are not satisfied with the Federal Bureau of Investigation’s determination in response to this request, 
you may administratively appeal by writing to the Director, Office of Information Policy (OIP), United States 
Department of Justice, 441 G Street, NW, 6th Floor, Washington, D.C. 20530, or you may submit an appeal through 
OIP's FOIA STAR portal by creating an account following the instructions on OIP’s website: 
https://www.justice.gov/oip/submit-and-track-request-or-appeal.  Your appeal must be postmarked or electronically 
transmitted within ninety (90) days of the date of my response to your request.  If you submit your appeal by mail, 
both the letter and the envelope should be clearly marked "Freedom of Information Act Appeal."  Please cite the 
FOIPA Request Number assigned to your request so it may be easily identified. 
 

You may seek dispute resolution services by emailing the FBI’s FOIA Public Liaison at 
foipaquestions@fbi.gov.  The subject heading should clearly state “Dispute Resolution Services.”  Please also cite 
the FOIPA Request Number assigned to your request so it may be easily identified.  You may also contact the Office 
of Government Information Services (OGIS).  The contact information for OGIS is as follows: Office of Government 
Information Services, National Archives and Records Administration, 8601 Adelphi Road-OGIS, College Park, 
Maryland 20740-6001, e-mail at ogis@nara.gov; telephone at 202-741-5770; toll free at 1-877-684-6448; or facsimile 
at 202-741-5769. 

   
 
 

Sincerely,   
            

 
Michael G. Seidel 
Section Chief 
Record/Information Dissemination Section 
Information Management Division 

 
 
 
 
 
 
Enclosures

file:///C:/Users/VIALONSO/AppData/Local/Temp/42/Letters/www.fbi.gov/foia
file:///C:/Users/VIALONSO/AppData/Local/Temp/42/Letters/foipaquestions@fbi.gov
https://www.justice.gov/oip/submit-and-track-request-or-appeal
mailto:foipaquestions@fbi.gov


 

FBI FOIPA Addendum 

As referenced in our letter responding to your Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) request, the FBI FOIPA Addendum 
provides information applicable to your request.  Part 1 of the Addendum includes standard responses that apply to all requests.  
Part 2 includes standard responses that apply to requests for records about individuals to the extent your request seeks the listed 
information.  Part 3 includes general information about FBI records, searches, and programs.   

Part 1: The standard responses below apply to all requests: 
 

(i) 5 U.S.C. § 552(c).  Congress excluded three categories of law enforcement and national security records from the 
requirements of the FOIPA [5 U.S.C. § 552(c)].  FBI responses are limited to those records subject to the requirements of the 
FOIPA.  Additional information about the FBI and the FOIPA can be found on the www.fbi.gov/foia website. 
 

(ii) Intelligence Records.  To the extent your request seeks records of intelligence sources, methods, or activities, the FBI can 
neither confirm nor deny the existence of records pursuant to FOIA exemptions (b)(1), (b)(3), and as applicable to requests for 
records about individuals, PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a (b)(1), (b)(3), and (j)(2)].  The mere acknowledgment of 
the existence or nonexistence of such records is itself a classified fact protected by FOIA exemption (b)(1) and/or would reveal 
intelligence sources, methods, or activities protected by exemption (b)(3) [50 USC § 3024(i)(1)].  This is a standard response 
and should not be read to indicate that any such records do or do not exist. 

 
Part 2: The standard responses below apply to all requests for records on individuals:   
 

(i) Requests for Records about any Individual—Watch Lists.  The FBI can neither confirm nor deny the existence of any 
individual’s name on a watch list pursuant to FOIA exemption (b)(7)(E) and PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a 
(b)(7)(E), (j)(2)].  This is a standard response and should not be read to indicate that watch list records do or do not exist. 
 

(ii) Requests for Records about any Individual—Witness Security Program Records.  The FBI can neither confirm nor deny 
the existence of records which could identify any participant in the Witness Security Program pursuant to FOIA exemption 
(b)(3) and PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a (b)(3), 18 U.S.C. 3521, and (j)(2)].  This is a standard response and 
should not be read to indicate that such records do or do not exist.  

 
(iii) Requests for Confidential Informant Records. The FBI can neither confirm nor deny the existence of confidential 

informant records pursuant to FOIA exemptions (b)(7)(D), (b)(7)(E), and (b)(7)(F) [5 U.S.C.§ § 552 (b)(7)(D), (b)(7)(E), and 
(b)(7)(F)] and Privacy Act exemption (j)(2) [5 U.S.C.§ 552a (j)(2)]. The mere acknowledgment of the existence or nonexistence of 
such records would reveal confidential informant identities and information, expose law enforcement techniques, and endanger 
the life or physical safety of individuals. This is a standard response and should not be read to indicate that such records do or do 
not exist. 
 

Part 3: General Information:    
 
(i) Record Searches and Standard Search Policy.  The Record/Information Dissemination Section (RIDS) searches for 

reasonably described records by searching systems, such as the Central Records System (CRS), or locations where responsive 
records would reasonably be found. The CRS is an extensive system of records consisting of applicant, investigative, 
intelligence, personnel, administrative, and general files compiled by the FBI per its law enforcement, intelligence, and 
administrative functions.  The CRS spans the entire FBI organization, comprising records of FBI Headquarters, FBI Field Offices, 
and FBI Legal Attaché Offices (Legats) worldwide; Electronic Surveillance (ELSUR) records are included in the CRS. The 
standard search policy is a search for main entity records in the CRS. Unless specifically requested, a standard search does not 
include a search for reference entity records, administrative records of previous FOIPA requests, or civil litigation files.    

a. Main Entity Records – created for individuals or non-individuals who are the subjects or the focus of 
an investigation   

b. Reference Entity Records- created for individuals or non-individuals who are associated with a case 
but are not known subjects or the focus of an investigation 

 
(ii) FBI Records.  Founded in 1908, the FBI carries out a dual law enforcement and national security mission.  As part of this dual 

mission, the FBI creates and maintains records on various subjects; however, the FBI does not maintain records on every 
person, subject, or entity. 
 

(iii) Foreseeable Harm Standard.  As amended in 2016, the Freedom of Information Act provides that a federal agency may 
withhold responsive records only if: (1) the agency reasonably foresees that disclosure would harm an interest protected by one 
of the nine exemptions that FOIA enumerates, or (2) disclosure is prohibited by law (5 United States Code, Section 
552(a)(8)(A)(i)).  The FBI considers this foreseeable harm standard in the processing of its requests.   
 

(iv) Requests for Criminal History Records or Rap Sheets.  The Criminal Justice Information Services (CJIS) Division 
provides Identity History Summary Checks – often referred to as a criminal history record or rap sheet.  These criminal history 
records are not the same as material in an investigative “FBI file.”  An Identity History Summary Check is a listing of 
information taken from fingerprint cards and documents submitted to the FBI in connection with arrests, federal employment, 
naturalization, or military service.  For a fee, individuals can request a copy of their Identity History Summary Check.  Forms 
and directions can be accessed at www.fbi.gov/about-us/cjis/identity-history-summary-checks.  Additionally, requests can be 
submitted electronically at www.edo.cjis.gov.  For additional information, please contact CJIS directly at (304) 625-5590.   

http://www.fbi.gov/foia
http://www.fbi.gov/about-us/cjis/identity-history-summary-checks
http://www.edo.cjis.gov/


 
EXPLANATION OF EXEMPTIONS 

 

SUBSECTIONS OF TITLE 5, UNITED STATES CODE, SECTION 552 

 

(b)(1) (A) specifically authorized under criteria established by an Executive order to be kept secret in the interest of national defense or foreign 

policy and (B) are in fact properly classified to such Executive order; 

 

(b)(2) related solely to the internal personnel rules and practices of an agency; 

 

(b)(3) specifically exempted from disclosure by statute (other than section 552b of this title), provided that such statute (A) requires that the matters 

be withheld from the public in such a manner as to leave no discretion on issue, or (B) establishes particular criteria for withholding or refers 

to particular types of matters to be withheld; 

 

(b)(4) trade secrets and commercial or financial information obtained from a person and privileged or confidential; 

 

(b)(5) inter-agency or intra-agency memorandums or letters which would not be available by law to a party other than an agency in litigation with 

the agency; 

 

(b)(6) personnel and medical files and similar files the disclosure of which would constitute a clearly unwarranted invasion of personal  privacy; 

 

(b)(7) records or information compiled for law enforcement purposes, but only to the extent that the production of such law enforcement records or 

information ( A ) could reasonably be expected to interfere with enforcement proceedings, ( B ) would deprive a person of a right to a fair 

trial or an impartial adjudication, ( C ) could reasonably be expected to constitute an unwarranted invasion of personal  privacy, ( D ) could 

reasonably be expected to disclose the identity of confidential source, including a State, local, or foreign agency or authority or any private 

institution which furnished information on a confidential basis, and, in the case of record or information compiled by a criminal law 

enforcement authority in the course of a criminal investigation, or by an agency conducting a lawful national security intelligence 

investigation, information furnished by a confidential source, ( E ) would disclose techniques and procedures for law enforcement 

investigations or prosecutions, or would disclose guidelines for law enforcement investigations or prosecutions if such disclosure could 

reasonably be expected to risk circumvention of the law, or ( F ) could reasonably be expected to endanger the life or physical safety of any 

individual; 

 

(b)(8) contained in or related to examination, operating, or condition reports prepared by, on behalf of, or for the use of an agency responsible for 

the regulation or supervision of financial institutions; or 

 

(b)(9) geological and geophysical information and data, including maps, concerning wells. 

 

SUBSECTIONS OF TITLE 5, UNITED STATES CODE, SECTION 552a 

 

(d)(5) information compiled in reasonable anticipation of a civil action proceeding; 

 

(j)(2) material reporting investigative efforts pertaining to the enforcement of criminal law including efforts to prevent, control,  or reduce crime 

or apprehend criminals; 

 

(k)(1) information which is currently and properly classified pursuant to an Executive order in the interest of the national defense or foreign policy, 

for example, information involving intelligence sources or methods; 

 

(k)(2) investigatory material compiled for law enforcement purposes, other than criminal, which did not result in loss of a right, benefit or privilege 

under Federal programs, or which would identify a source who furnished information pursuant to a promise that his/her identity would be 

held in confidence; 

 

(k)(3) material maintained in connection with providing protective services to the President of the United States or any other individual pursuant to 

the authority of Title 18, United States Code, Section 3056; 

 

(k)(4) required by statute to be maintained and used solely as statistical records; 

 

(k)(5) investigatory material compiled solely for the purpose of determining suitability, eligibility, or qualifications for Federal civilian 

employment or for access to classified information, the disclosure of which would reveal the identity of the person who furnished 

information pursuant to a promise that his/her identity would be held in confidence; 

 

(k)(6) testing or examination material used to determine individual qualifications for appointment or promotion in Federal Government service the 

release of which would compromise the testing or examination process; 

 

(k)(7) material used to determine potential for promotion in the armed services, the disclosure of which would reveal the identity of the person who 

furnished the material pursuant to a promise that his/her identity would be held in confidence. 

FBI/DOJ 



The Black Vault
The Black Vault is the largest online Freedom of Information Act (FOIA)
document clearinghouse in the world.  The research efforts here are
responsible for the declassification of hundreds of thousands of pages

released by the U.S. Government & Military.

Discover the Truth at: http://www.theblackvault.com

This document is made available through the declassification efforts 
and research of John Greenewald, Jr., creator of: 

http://www.theblackvault.com
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FEQERAL ~lilt.EAU OF INVESTJGATION 

Dote of tronscriplion ___ l_0 /'--l_7 /'--7_?_ 

.--------JL--------,.. _ ____JI Route F~ur, Post Office Box 
L--------...,,....,e--=-:,------:-1f no telephone, voluntarily appeared 
at the Atlanta Office ot t:he FBI. I !was advised that 
the inquiry was in regar~ to his association with Great 
American Silver Company (<.iASCO). I I was read an 
"Interrogation~ Advice Qt Rlghts 11 Form by SA!L-------,,-------' 

I I and was provided \,d t:h the "Interrogation; Advice 
of Rightsn Form, to read tor himself. I !advised he b6 
understood his rights, c:111<! signed the above mentioned form. b7c 

I :stated he could be r•cmtacted tbrauab bis fathe]'. tele-

phone _ -----. I· 
.__ _ ____,I stated ha is presently unemployed. 

has completed over three ~nd one-half years of college 
education in -industrial lt\FU1agement at Georgia Tech.. He 
has been in credit work t.br most of his working life, after 
retiring from the U. s .. Atmy. 

GASCO was forr1\bt1 in 1972 to sell silver to small 
investors. From the yeai.-~ 1972 to 1974, I I stated GASCO 
was very successful and hnught an old bank building which 
was used to house the silver which was being purchased to 
sell. In 1974, GASCO Well\t:ed to become vertically integrated, 
that is, to mine, ref in,'!l f and sell their. own silver because 
they were having trouble \d th suppliers not supplying enough 
silver to GASCO. I li:H:ated he is self-educated in the 
field of mining through rRading and talking to mining engi­
neers. In approximately March, 1974, an individual by the 
name of I I who Was an inventor, built a machine 
which was used on the Pl~tJer Mine to take out the gold from 
the ore. GASCO put up Ii\i''i\iey to have I I build a machine 
which I I stated was qt,.\ te successful. Tests were :run 
and eventually, GASC~ haiQty in Quincyf California, 
which they wanted to'use machine on. _ !stated 
this was- approximately nHt' , .. 1974 and it was through I I 
I I GASCO found out ab\~tH.: u. s. Platinum, 
Reno, Nevada. I I be+h~ves found.__ __ ___, name in 
the yellow pages in Rena. .__ _ ____, pointed out that Quincy, 
California, is only about. one and one-half hours drive from 
Reno, Nevada. 

Interviewed on, __ J...,O...,/._J .... 3...,/._7.._7,._ __ ot, __ A t.lah ta • Georgi a File# AT 196-33 

b6 
b7C 

b6 

SA ! r----i 10/17/77 b?C by __ _,_~_,-1. ___________ .1...-_ ---'-11----L-___ Dote dicloted __ ==.J..-=.:...L....:...:----'---

This document contains neither recommendollons nor concll'~l.'-1~ ol lho FBI. II Is the property of the FBI and is loaned to your agency; 
ii and Its contents ore not lo be distributed outside you1 l\\\>'ilry, 



.. 

AT 196-33 
2 

•· • 

. GASCO was working a mining claim on Jamison Creek, 
and were having to ship their ore concentrates to Handy 
and Harmon, which was back east, and if they could find 
a company in Reno, Nevada, to run the concentrates, the 
cost of shipping would be greatly reduced. 

I I stated he went to Reno, Nevada, alone and 
met withl I He did not take any ore samples 
at this time, but he told! !he would like to have him . 
refine the Jamison Creek material. I !stated he would · 
like to have a look · at the material before he said he could 
run the material or not. I !stated he went back that 
night to Jamison Creek, and returned the next day with 
sam les. stated that during this period of time, 

andi--__ __.......,........,in Atlanta, Georgia. c=J 
,__ _____ and were partners withc===]in 
GASCO. When._ ___ returned to u. s. Platinum, he was intro-
duced to JOHN MC ALLISTER, and was taken in the laboratory 
to look at some quite expensive equipment. I I looked 
at! I material under a microscope after doing an acid 
dissolving test. I I stated the material looked interest-
ing and he would like to do further work on the material. 

I I left the samrles with I land went back to Jamison 
Creek. When! _came back several days later, I I 

presented him with a nice looking ~blue backed Aero Engineer­
ing Assay. I !stated the assay ~esults were substantially 
greater than the amounts that Handy an-1 Harmon were getting. 

I I said that his tests on the material was substantially 
the same as the values in which Aero Engineerin had gotten. 

I I set up a meeting. At this meeting MC ALLISTER, 
TROY BECKER, President, Aero Engineerin, i--___ ....._....__ ___ ~---

Employee, Aero Engineering, and ,__ ____ ...--__ ____,were all 
present .. 

At this meeting, the goals of Aero Engineering 
and U. S. Platinum were discussed and new methods in the 
flux were described as being the difference why U. s. 
Platinum and Aero Engineering could obtainl~ore frecious 
metals from the ore than other companies. stated 

I !did most of the talking at this meeting. After the 
meeting, I !was taken to the laboratory with his ore 
sample, and ore samples from Lake Topez, California. The 
samp_les were run and beads of gold were obtained. I I 

asked! I to show! !the Lake Topez sam7les and the 
gold which was obtained from the samples. !stated 

I 

3 
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he was given assays on the Lake Topez property by TROY 
BECKER at that time. I l stated at that point and time, 
he did not realize why! !was giving him assay reports 
on the Lake Topez property, but it became apparent later 
when~l __ ~lgave GASCO the opportunity to lease the mining 
claims on the Lake Topez· property. 

l stated the whole project started tq look 
very good~a-n~d,.....-a~t this time, he called! I his 
businjss pa1tner in Atlanta, Georgia, and told him to come 
out. added l !had a Telex machine, which he let' . 

I I use and I lwould advisel lon a daily 
basis what was going on in Reno, Nevada. I !stated 
during his visits to U. s. Platinum, he was introduced to 
a man who was represented . to be the SpeakeL of the House 
of Representatives of Canada. 

lrecalled after otr of the meetings with 
.---------'---..,.1--set up a meeting for I I with TROY BECKER. 
During this meeting, BECKER tried to sell! Isome of 
BECKER's ore. I !stated he was not interested in buying 
any raw ore since he did not have any method at that time 
to process any ore and was looking to U.S. Platinum to 
process his Jamison Creek material. 

l lwas shown· a letter, d~ted August 24, 1974, 
from TROY BECKER on Taneum Material. I l stated that ~e 
believes this is a letter of which was sent to him by 
BECKER regarding the material which was offered for sale. 

After I I arrived at Reho, Nevada, ~I __ .... 
stated he soon left and went back to Atlanta, Georgia. 

I I stated the mairi~reason he relied upon U.S. Platinum 
andl !was because he had done credit reports 
and Dunn and Bradstreet reports on the company and indivi-
dual and found them to be good. I !had also checked 
bank references, had met with! ~ former 
president, Chrysler Corporation, and had met who was repre­
sented to be lhehSpjaker of the House of Representatives 
from Canada. went on to say the assay reports of 
TROY BECKER on t e material appeared to bj legilimate 
and! !was in Who's Who, and thought 
he knew what he was talking about. 

On August,30, 1974,'GAJro turned over their 
first monies to U.S. Platinum, being $20,000. Shortly 

b6 
b7C 
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after this time, I I and I l·aecided to stq,..r .... t __ 
selling portions of the Big Apple Mine to investors. l~--­
stated he got the idea of selling the raw ore from the 
South Africans where this is common practice. I I 

stated he sold the ore in good faith because he believed 
the Big Apple Mine Ore did contain great amounts of gold 
and he also had his Jamison Creek material which h·e believed 
had gold. 

·j !was asked why investors were shown a slide 
show before they invested in the Big Apple Mine. GASCO . 
wanted to put all their cards on the table, and show the 
investors ev~rything they were doing, which included 
I !Golden Goose, which was I I invention for 
the mining of placer gold. I ~was asked the ore sample 
which was given to Investor I !turned out to 
contain no gold when it was teste by Georgia Tech. I I 

. replied that when! !took the material to Georgia 
Tech it did show europium, which! !stated probably 
shielded the readings of gold. I !stated that he told 

I !about this test at Georgia- Tech and! !said that 
the europium was masking the gold. I !was asked what 
billion dollar contract did GASCO have with Anacarda. 

I !stated the contract was set up through! 
with al !stated he never me~t.....,...1---~~--
but it was possible. that I !might_ha~e. 

I !stated! l Angelo, Carolina, head-
quarters Columbia, South Carolina, wanted to purchase three 
million dollars of the raw ore from GASCO. Angelo Carolina 
was backed up by a g_i;_qup from California, which I I stated 
he believed is Associated insurance Group, which was going 
to be the bonding agent for Angelo Carolina. r-7stated 
no monies were ever realized- from this three miI'I"i'on dollar 
contract. 

I !stated there was a civil suit trial against 
U.S. Platinum and! I in October, 1976. During 
this trial, a bafmaid testified she received $103,000 from 
l during t~j months of October, November, 

. and December, 1974. stated this was the period of 
time which GASCO was turning over nearly a quarter ot a 
million dollars to! ~ 
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___ !stated he acted in good faith and truly 
believed u. s. Platinum and Aero Engineering could do the 
things which they told! !they could do. I !added 
he has suffered a divorce because of the situation, and 
has civil suits totalling $28,000,000, filed against him. 

b 
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-·.·· ~lf..EDERA~ IBUREAU'OF. "INVESTIGATION 

l 
.. Date.·of lronscripliol\_l_O_/_S_/_?_7 __ _ 

telephone number._ ___ -
was re-contacte 1s res1 ence and provided the following: 

._ _____ _,_~s~t~autue~d:......,,G~c~e~a~t American Silver Company 
became aware of throu h an article in the 
California Mining Journal. -----~ an associate of 
Great American Silver Company saw the article and was very 
interested in it. In July, 1974, I !went to see 

I !in Reno and took a ~ample of Great American's 
Jamison Creek Ore. met with! ~I 
and a Mr. MCALLISTER.. believes..,1----1m---=-i-g-:--h-:-t---:-h-a-v"'l""e--
taken a tour of,__~-~ facility at this timeo An assay 
waj perf1rmed on the material and the assay results were sent 
to by way of a.TWX machineo The results of the assay 
showed the amount of gold in percentageo I !stated 
TROY BECKER of Aero Engineering also did his assay reports in 
percentage where as! !would do his assay in 
ounces per ton. Great American became interested in~l------.1 
when he came up with a great amount of gold and platinum in 
the sam le which was brought to I I by I I At a later 
date went back to Reno to see! lat which time 

........,.....,........,..... .... gave I I a written assay on the Jamison Creek material 
which was an assay report from Aero En ineerin. During this 
visit, I !was shown around by ____________ and told 
I !had a secret breakthrough. ----~claimed he at 
first did not believe! !could extract the gold and 
Platinum and went out and purchased chemicals and watched 
I !extract the metals. I I said he was hired by 
a Switz bank to wrtchl I and to disprove I !if he 
could. I _stated he was a firm believer in! land 
knew everything that! !did except! I secret flux. 

In mid-August, 1974, I lwent to Reno with I I and was met by .--1 ____. ____ .................. ~---,-I -a---!nd I I stayed 
a few days and durin9 this period of time! !told 
I !and I j the following: 
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- . ··~------------=----------------,-------------

,, - :'. ·fot.e,rvlewed.1m __ J ......... Q,,_/ ..... 3+-/ ..... 7_.7 ____ o!_A.._,,_,_t ..... J .... a ..... n .... t ..... a""'r--'-'G .... e ..... a .... r._,_g"""i ...... a._.;_• --...:.:--fJ!.!Ll} AT 1 9 6-3 3 

~-- by: ____ ___,$...._A
7
I ____________ J-------=•Pot,Q..diclQ!!l.d __ __,J..,_Q,_,,./-:4-...,;/ .... 7,_7,__ ___ __, 

. ' 1.:,,. •lhis ,documonl .contains, noilhcr, recommendations nor conclusiops! al tho FBl.-r,lt~is,th.o f)roporty of the ·FBkond, Is-. loaned lo ryour agency; 

• ·Iii ond· its contents. ore - not to- .be• dislrlbuled oulsido your ogoncy. • 
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claim. 

1. 

2. 

• 
He was 

He was 

• 
hired by a.Switz bank to watch I ~ 
called in to disprove I I theory and 

3. He went through the whole assay procedure with 

4. He bought the chemicals which I I used. 

s. He examined everything I I handled. 

6. He kept all samples in his possession. 

2. 
I 

He said it would not be long before everyone 
knewl secret. 

8. He was not on anyone's payroll. 

9. He did not understand exactly howl lgot the 
metals, but it had something to do with the electrons aring. 

10. TROY BECKER had hired him to run some geological 
tests. 

______ After l land I !discussion with 
l l they were taken to the plant the next day and 
signed lhe gujst re ister at United States Platinum. At this 
meeting andL--....r---....&.t.w...11:..&..---,.. ......... ----___. BECKER, 

l j MCALLISTER ana ........ _______ did all the talking 
and spoke mostly about t e European cartel and the giant 
conspiracy to keep United States Platinum out of the 
precious metal market. I I started saying maybe he 
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could let Great American Silver in on his deal. He said he b6 
could run the Jamison Creek material. l lthen mentioned b?c 
he might want to get' 'together with TROY BECKER to see if 
BECKER and Great American Silver could worl{ out something 
together. Later, l land l !had a meeting with 
BECKER and! !at which time BECKER wanted $25,000 for a 
barrel of taneum ore, which Aero En ineering would refine 
within a given period of time . .._ __ ...,........,.....-stated they were 
given documents backing up the va ue of-the taneum ore at 
that time by BECKER. 

During the next day's meeting with I I 
indi9ated everyone would have to work fast because the cartel 
was also working on his secre~ and if they did not meet the 
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• • 
cartel to refining the platinum and gold they would not make 
much money. I !then indicated he would like a loan from 
Great American Silver to complete his plant five. -1 __ ____.! 
also indicated Great American could lease the upper gold 
vein and gave Great American Silver some paperwork regarding 
the value of the upper gold vein. I !stated the assay 
reports were done by Aero Engineering regarding the upper gold 
vein. I !stated U.S. P tinum had tried to sell the 
upper gold vein previously to a San Diego, 
California, who runs an engineering firm. ~--_.asked 
Great American Silver for a 1.5 million dollar loan to 
complete plant five. MCALLISTER said money was needed right 
away and the amount of $20,000 was mentioned. I !said 
Great American had the money and arranged to have $20,000 
wired to U.S. Platinu~. I ~ !stated this $20,000 
became part of the September 6, 1914, contract. 

I !stated his reliance on believing the 
upper gold vein head values were because of the following: 

lo The assay of TROY BECKER on the material from 
the Jamison Creek material. 

2. Conversations with! land! 
of u.s. Platinum- indicating they believed!~-----.... ~ 

3 . The assay which was done on September 6, 1974, 
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by TROY BECKER regarding the upper gold vein. b6 

4. The demonstrations which were done between 
September 6, 1974, and September 16, 1974, by! !showing 
the extraction analysis of gold and platinum to Great American 
Silver. 

' .--------1-..;;.,·' . ' ., 

b7C 

. I l~tate~ during the · september 6, . 1974, 
through September 16, 1974, demonstrations by~! ________ __, 
indicated to! !he would start with a given amount of 
material and after his procedure was finished he would come out 
with. more material than he s~arte-a. r !stated he 
told I !about this at which time l I gave him an 
article which was a United States Government publication 
which somewhat jxplaired this phenomenon. In May, 1975, 
MCALLISTER told or possibly both I I and _1 ____________ _. 
BECKER was a fraud and MCALLISTER knew where BECKER was 
buyifig his gold to salt the samples . . 

9 
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FEDERAL BUREAU .OF INVESTIGATION 

1 
, Dole of tronscription, __ l_l_./_2_S~/_7_7 __ 

1 l 

8 telephone! I was contacted at Denny's 
ant, Chamblee-Tucker Road and Interstate 85. 
was advised of the identity of the interviewing 

agent and told the inquiry was in regards to Great 
American Silver Company after which he provided the • 
following: 

I lstated Great· American Silver~Company 
(GASCO) wa~ formed to sell silver and precious metals. D 
I Jandl !were purchasing pre-1964 silver coins 
while they were running Atlantic Clearing House. I I -~­
stated subsequently Great American Silver Company w~s ' ·: 
incorporated by I I and ._I _____ J 

I lstated the way.GASCO met I lwas 
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while working o~ .a joint venture, a dredging operation on 
Jamison Creek to recover plas-ter gold, assay reports were needed. 
The concentrates· which were obtained from Jamison Creek were 
sent to well known assay hou~es with good results. I I 
read about a man who could get fantastic amounts from ores 
which conventional assay houses could only get a small amount. 

·1 ltfok a sample of the Jamison Creek material to! l 
~---~indication was the material was very valuable and~! ___ ~ 
compan~. U.S. Platinum. needed marketing people. n . 
I ~ I went to see I I to find out if I ]was for 
real. I stated he went ~ater. 
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!stated I I telephoned him in Atlanta, 
Georgia .... t~p_c_o_m~e to Reno. !was met at the airport by 
I J and taken to the U. S. Platinum office. I J signed 
a non-disclosure before being allowed to enter U.S. Platinum. 

I I was introduced to I J and the gist of I I. talk 
that day was the GASyO people were. not r~aJJv needed but th~y 
were conservative pe•ople as was I _ I and I I would 
like to.help them out. The next morning land the chief 
chemist, a dark-haired young man supposedly from the Colorado 
School of.Mines, ran a demonstration. It was explained a special 
flux was needed to get the values out of the material. Some 
of the samples which were run by! !came out with more 
material at the .end than what was put i-n in the beginning. 

. ... . 

Interviewed on, __ ....,l....,1~/..b.2..,,34/"-'7,_7.,__ __ ol_Ac...i.t..i.J.s;,aJ.,JnU.t..c.a<..j,~G..ue=a ........... r-E,g,....i ... a _____ File # AT J 96-33 

by __ _,,S ....... A--t_l ____________ 1--_____ Dole dicloled ] ] /25/77 

This documenl contains neither recommendations nor conclusions o I lho FBI. 

ii and ils conlenls ore nol lo be dislribuled oulside your agency. 

/0 

II Is the properly of lhe FBI ond is loaned lo Y?ur agency; 
/ 
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I !stated he did not question! !re~arding this 
becaus~ he was a nov1·ce himself and thoughtl !knew what 
he was ·doing. I _stated! Jwould put his special flux bG 
in the furnace along with the ore to prove that there was no b?c 
precious metals in the flux. 

I !was asked how GASCO got the id~a to sell portions 
of Big Apple Mine ore to individuals for future p~ocessing. 

I I stated I I and a I I ( LAST NA1~E UNKNOWN) put the 
proposal together against the advice of Attorney! 
Atlanta, G~o~gia. I !could provide no furthe~r_p_e_r_t-i~n_e_n~t-
information. 

• I I 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

1 11/14/77 
Dote ol tronscr.lpllon _______ _ 

,, 

telephone! !was telephonically contacted and 
advised of the identity of the interviewing agent after 
which she provided the following: 

I I stated she did make a telephone call from 
Atlanta, Georgia, to Reno, Nevada, to talk to TROY BECKER, 
of Aero Engineering, Incorporated. j !stated that the 
purpose of the telephone call was to assure herself her 
investment with Great American Silver Company, Atlanta, 
Georgia, which was an investment in raw gold ore was 
good. j !stated she had invested $5,000 of her own 
money but before she put any money of her family's into the bG 
investment with Great Americ~n Silver Company, she wanted 
to check out the deal further. During her telephone call 
to TROY BECKER, BECKER said he was the one that had done 
the assay on the ore and the ore ·was good. BECKER further 
stated he had seen the gold mine. BECKER explained the 
ore was good but for! !not to expect the exact amount 
that his assay report showed. BECKER also pointed out 
the assay which he did was from a hand sample which was 
given to him. Ms. I I estimated the telephone call 
with BECKER was approximately 3 to 5 minutes. I I 
stated that she relied upon BECKER saying the ore·was 
good and that he had done the assay and seen the mine 
to investment her second $5,000 . 

b7C 

._ __ ~I stated she would send the interviewing b6 

agent any notes she made during the telephone call and a b?c 
copy of her telephone bill which showed the long distance 
call to Reno, Nevada. 

Atlanta 196-33 11/14/77 Atlanta, Georgia 
Interviewed on _________ ol _____________ ____,Flle # ________ _ 

b6 

SA 11/14/77 b7C 
bY-------===================-Dole dictated __________ _ 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of !he FBI and Is loaned to your agency; 

II and Its contents oro not to be distributed outside your agency. 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of transcription __ l_l.;.../_l_6.;.../_7_7 __ _ 

On November 16, 1977, Mrs • ._-,-------.............. -~ 
._ ________________ ...._,! sent via United States mail 
addre$sed to Mr. !.._ ___ ___,!in care of Federal Bureau of 
.Investigation (FBI), Post Office Box 1683, Atlanta, Georgia, 
30301, the following items: 

1. A letter as is follows - November 14, 1977, re 
or purchases November 5, 1974 and November 13, 1974, Great 
American Silver Company. 

Phone calls - November 11, 1974, Reno, Nevada, 
telphone area cod November 11, 1974, Reno,•. 
Nevada, area code and November 12, 1974, Reno, .__ ___ -=-----------, 
Nevada, telephone area code ______ ____, 

On one oc;asion I phoned, I talked with Mr • ...,I_-,--....,....-!, 
of Aero Engineering. On the November 12th date, I talked with 
Mr. BECKER (person to person call). He assured me about the 
mine, the ore, and acknowledged the assay reports. He also 
assured me that the "Big Applen ore mentioned on sales order 
was "upper gold vein 11 ore as per his assay. 

On November 6, 1975, I phoned Mr. BECKER, person to 
person, and he claimed he could process the ore but would only 
do so if he could process all the Great American's ore and he 
said his terms to Great American had been turned downo 

I am still tryi_a to fjnd further notes or these and 
other calls. Signed Mrs.! _ 

The S.E.C., Atlanta Office has copies of all 
material (November, 1974). 

The_ variotis assay reports were given me at diff eren:t 
time October 11, 1974, was attached to seqond sales order. 

Mrs.~I --~I enclosed with her letter the following: 

Southern Bell.bil~l ........ o=f~I ___________ ___.I 
telephone number area code ~I _____ ____.I showing long distance 
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Interviewed on_~l=l~/-=l=-6=--/'-7-'--'-7 ___ at_--=.A::..:t::;.:l::..:a::.:n:.::.t.=.a=<-,--=G:.;:e:.;:o:.;:r:..;;gL.:.i:..::a:::.._ ___ File # _..;;.Ac;_T;__;cl.::..9;_6_-_3.::..3 __ _ 
b6 

I b7C 
by ____ --=S=A::.::...1.--=------------....a.. ___ Date dictatod ___ _,;;.;l_l.,_/_1_6...,,/_7_7 ___ _ 

lhis document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. II is the properly of tho FBI and is loaned to your agency; 
11 and Its contents are not to be distributed outside your agency. 
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calls made to Reno, Nevada, two on November lL, 1974, and one 
on November 12, 19740 Also enclosed was a telex dated 
October 11, 1974, from! ~ United States_Platinum, 
Incor~orated to! ~ 

Great American Silver Company purchase order number 
2605. 
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Great American Silver Company purchase order number 
2562 with an attached letter from Aero Engineering Incorporated 
signed by TROY E. BECKER addressed to Great American Silver 
Company. 

Letter dated May 4, 1973, from Aero Engineering 
Incorporated, signed by TROY E. BECKER addressed to Curtis -
Nevada Mineq, Incorporated, Reno, Nevada, subject certified 
Topaz Lake - top gold vein extrative analysis. -

.-----_,Letter dated April 5, i974, from! I 

._ ___ ____.! to ~ero Engineering, Incorporated, r~garding 
Taneum deposits. 

Letter dated July 22, 1974, from Aero Engineerin~ 
Incorporated, signed TROY Eo BECKER addressed to! r 

I ~ U.S. Platinum, Incorporated, Sparks, Nevada. 

Letter dated September 6, 1974, from Aero 
Engineering Incorporated, signed TROY E. BECKER addressed 
to Great American Silver Company. 

14 
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FEDERAL BUREAU OF INYESTIGATION • 

Dale of lronscriplion 11/1/77 

______ Mrs.L-....... --..---------,---.,....----,--.....,...--.....,...----
1 I tele hone was interviewed at the 
residence of 

.,.;-.;....i.--------.....---........ """T"--=------:::""'""':'"T"""--r-,;"--:--;:--:-------' 
telephone,___..---.-----~____,was advised oft e identity 
of the interviewing agent and told that the inquiry was 
in regard to her association with Great American Silver 
Company (GASCO), Atlanta, Georgia, after which she provided 
the following: 

I 
stated she will soon be moving back to 

I and will be living at! I 
~-....... --.,,...,,-=""',----' stated she became aware of GASCO either 
in late 1973 or early 1974 when she heard over the radio 
an announcer b the name of I J who was talking 

... v1_n_· t..;..h___.,_-.--__ .....,,.._,--...... regarding precious metals as an investment. 
,.._ __ ___, stated she and her husband were interested in "capital 
preservation investments" and they felt that precious metals 
would be a good investment. I !stated she became a 
distributor with GASCO so she could get a discount on purchases 
of precious metals through GASCO. 

I I stated she has records concerning her 
association with GASCO ·which are in California and she could 
better recollect facts and dates with those records ..... I.....,.. __ .... 
stated she would try at this time to give an overview of 
her association of GASCO and would further discuss this 
matter when her records were available. 

____ I stated after a time with GASCO she was 
asked to go into the Big Apple M.ine venture by L.1--:-:--------' 

and I I was given document.s regardins 
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the Big Apple Mine and she took these to a Mr.! ] 
a New York mining engineer with 50 years of background regarding 
mining. I I i}fi,P.r.ession to the I I was not to 
get involved. After reading the prospectus,! !stated 
it just does not sound right. 

I !pointed out sometime before the offer 
to get into the Big Apple Mine, the! I invested $48r500 in 

10/28/77 Atlanta, Georgia AT 196-33 
lnlervicwcd on _________ ol ______________ Filc # ________ _ 

. by, __ S::..A;;.;;;_a! ____________ ......_ _ __,.. _____ DalE1 d[claled __ l=0.,_/ __ 2"""'8'-'-/--'7_,7'-------

This, documcnl conloins noilher recommcndafians nor canclosians al lhe FBI. II is the properly al lhe FBI and ls loaned lo your agency; 

11 and its conl~nts are not lo be dislribulcd oolslde you, agency. 
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placer gold. The $48g500 came from the sale of! 
father's home in Chevy Chase, Maryland. ...I ~""---........ """"T-1-s.,..t_a..,.t-e-=a,------' 
she never did receive the placer gold and later found out 
that~I -------!sent her money to Reno, Nevada to invest 
in the Big Apple Mine venture. 

b6 
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~--~I stated tHRt after she did not: reo.eiv..,;e'---------. 
the placer gold she went to Reno, Nevada to meet with ~I ____ ____. 
and was taken to the u .. s. Platinum Refinery and was shown 
the refinery by! t During this trip to the refinery, 
the employees of u. s. Platinum told her they were getting 
europeam which is used in color televisions. I !was 
also taken to .the mine. site which was guarded by an individual 
who had a man running a bulldozer,. I !was also taken 
to the ranch where! !showed her approximately 50 
barrels of ore which had been somewhat refined. After it 
became apparentq the! !were not going to get their 
money or placer gold they went baclc to the ranch and took. 
samples from three barrels of orer being approximately 5 • 
pounds of samples and handcarried these samples back to 
their home and had them assayed. The assay showed only 
a tr,ce :ti any precious metals in the sameles. I I 
told about the assay and he toldl I the. assayer 
did not ave the right processo • 

~___,,,_~!stated she would ather u her documents 
and checks and send them to SA at the 
FBI Office, Atlanta, and would.._ _____ .....,.. ____ o_r_r_e~interview 
after having the documents. 
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.• ~- . I:'' ,,:.;FEDERAL BUREAU OF",INVESTIGATION 

G 
Tech Researc 

tele residence ·,;...;;;...;;~;;;...&.. ________ _, 

L--.-....... -----..----=-----,=------- telephone,_ ____ was contacted 
is pace of employment and advised of the identity of 
interviewing Agent, after which he provided the following: 

a 
the 

L,,_ _____ !was shown a Georgia Tech Research 
Reactor Request for Minor Experiment Approval lettyr dated 
October 23, 1974 signed! Jidentified 
the letter · as being p~epared by him and went on to s~y this 
experiment was done at the reguest of I ~ an ,. 
employee of Georgia Tech. I !had brouht a rock 
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supposed to be containing a large amount of _gold f~o~r=-------, 
I I to test by nuclear affinity analysis. I b6 
tested the rock and showed only a trace of gold and b7c 

platinum. I I stated the sample did show some 
europeaum. but thinks this was probably just more than a 
trace. l !toldl lthe sample showed only a 
trace of gold and platinum at which time! I stated 
this could not be right. later,! !went to Doctor 

I L Environmental Protection Agency (EPA), who has his 
office also at 900 Atlantic Drive, Atlanta, Georgia, to 
havel !also run a nuclear affinity analysis test on 
the rocko I !test coincided with! I in that 
it only showed a trace of gold and platinum also. 

11/2/77 Atlanta, Georgia AT 196-33 
·lntervJ,;,wpcl,!ln,_· _________ ot ___________ ---'---'-Flle *. ______ _,;._ __ 
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b.Y---~====================-----__,:_;..· Doi!) ~lct~led, __________ _ 
11/2/77 

.... ,.. This ·document conto!ns nellhcw f'ocon\mandotlon,;•,nor ,concluslons:· of the FBI. • It Is the ·p>rbperty of tho FBI ond-•ls ! loo nod lo .your agency; 

It and· Its contents ore ,:not· lo,-bo :d!sh:lbuted ·oulsldo, yo~r agency. 

17 



FD-302 (Rev. 4-15-64) 

FEDERAL BUREAU OF INVESTCGAilON 

10/11/77 
Date ___________ _ 

I l Operations Officer,. • First 
National Bank of Ne-\TZ.tda, South Virginia Office,. 1401 • 
South Virginia Street, Reno, on October 6, 1977, at 
10:45 AM, was served a subpoena from the United States 
District Court For the Northern District of Georgia 
relative to the prod11ction of records of United States 
Platinum Refinery, Inc., orl I 
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On __ J.i.,.u.Q+-/-Y6~/ .... 1f-,~,_, __ at_-,l,l?,:f;;e~nl-C;O~,,......,~Nlee:s.J1;,~a~d1..;a~-------rFtle#_....:L=V-'--.::;;;l=9;...:6;;...-_4.:;.-4-=--_ ........ ___ _ 
b6 
b7C 

by•_-=..S_A-1IL...-_________ ___,,1. __ _.:... _____ Date dictated __ l......,.0,_/""-6,_/-1..7-1..7 ___ _ 

This documen1 conroim nellher recommendat1ons nor conclus,on~ ol rhe FBI. II ,s rhe property of the FBI and Is loaned 10 your agency; 
II ond Its conlenls ore nol to be distributed outside your agency, 
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1 10/12/77 Dote of tronscr lpl ion ______ =-

_I ,,..----,--,,-....,.........,,....____,,..._,,.......-I telep~onel ___ ___. 
furnished the following informationJ 

I and I 
-were contacted and 

Mrsc I !a.dvised her I I is JOHN McALLASTER 
-who is associated -with one I I both of ·whom -were 
indicted by a Federal Gran·d Jury in Reno, Nevada, .a short 
time ago •. -The I I also stated they both 'tvo:c:k.ed for 

I lat U~ s. PLATINUM (USP) and ~ished to discuss their 
knowledge of his operation. • 

• Mrso I I said her I I JOHN McALLASTER, met 

b6 
b7C 

c:=J in 1972, and eventually became equal partners with 
~ in USP.. • USP ·was O"t•med by two companies_, MARMAC HI:t{ES 
and CURTIS NEVADA :MINES (CNM) o MM owned mining rights to 
property located outside of Bridgeport, California, and the 
CHEMUNG MINES in Mono county, California" CNM had mining 
rights to property situated _near Lake Topaz, californiac 

(MM) 

The I .... ___ ___.I stated at one time USP had five plants 
as follows: 

1. Terminal way, Reno~ Nevada, -which plant bad a 
vaccuum induction furnace; 

2.. ·1000 Greg Street, Reno, Nevada, which ·was office 
space with a gas furnace.and a chemi~al~lab; 

3. 700 East Glendale~ sparks, Nevada, which was the 
main chemical plant ·with acid tanks; 

4. 715 East Glendale, Sparks, Nevada) which ·was 
TROY BECKER' s plant - ·•AERO ENGINEERING, INC.; 

·-s. 707 East Glendale, sparks, Nevada, which was 
the executive offices and -warehouse space which was three­
quarters empty. 
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lnle"rviewed on __ l_0~/_4~/_7_7 ____ ol_=p_a_l_l_a_s....,.,-=T_e_x_a_s _____ File t Dallas 196-22 
b6 

I / / b7C 
by_--=SA=-o. __________________ Dole dicloled ____ l_0__._5_,__7'---'7'---__ 

lhh docum,rnl conlolM nellhcr r<rcomrnendol ioM nor conclusion, of lhe FBI. Ii ,s lho properly of lhe FBI and i, loaned lo your agency; • 

ii and ih conlenls are nol lo be di,rribuled ouhlde your agency. • 
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The I I s·aid U~S.:.:=:P:........:.w:::.;:;a:.::s:.......:::e:::.s.=.s.=.en=ti:.::a=.::1:.:1::.L....L.---Jr-a=n=d=-----, 
McALLASTER. MM -was I I and Mrs. I !and I j·, Mr. and M .... r_s-........... -------.i.......Jl,;;..;,__ ___ ......-_ _.b

6 
a real estate broker who acted as Secretar an b?c 
attorre a plumber, a dentist, ....._ _____ ____, 

a eolo ist and CNM consisted 
of ___ ~and,__ __________________ ~a_h~a~i~r~d~r~e~s~s~e_r __ 
and taxi driver an attorney, I ~ and • .---.......... --_.,..1an engineer • ....._ _________ ..J_ 

• Mrs • .....c==J advised she and her husband were 
introduced toc=::=J'by her father in September, 1972, in 
Reno, Nevada. JOHN McALLASTER said I I-was a self-made 
chemist who was a genius -who discovered a secret formula 
for extracting gold and platinum from ore located on property 
near Lake Topaz, California.. JOHN McALLASTER want,...e_d_h_i_s __ ____, 
I I and I I to share in the company. ._I ____ ____. 
has been in retail sales during his work career and 

. I I possesses a backgrmmd in accounting. 

Shortly .after meetinf I L he performed a 
demonstration for the I in his garage -where he mixed • 
bis magic formula with ore and showed them a gold button. 

In October, 1972, thel lmoved from_t_h_e __ 
San Francisco, California, area to Reno to ·work £9r I ~ 
I I and I I built a furnace 
for I I in his backyard which was going to make gold 
buttons for I I to sell. After several unsuccessful 

b6 
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attempts to refine ore,; -.1 I said he needed a vaccuum 
induction .furnace. The_ I told I ! they had some b6 
friends who might be interested in investing the money b?c 
needed to buy the furnac·e. The I I called I I who 
alon with the ot their friends together and the 

---=--:--=-----:-----::--------____. and I I went to San Rafael, 
California, where put on a demonstration. · Also 
present ·was ....._ __ -..z -who told the group to pool whatever 
money they were going to invest and bring it to Reno because 
Securities Laws prevented the sale of Nevada stock in _ 
California. A total pf about 80 000 was raised from various 
investors some of -whom 
I l nnd I I. ....._ __ __. advised a e above 
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live in the Bay Area around ~an Fra~cisco, except for._l __ __, 
who resides in Renae stock certificates were issued to 
the _investors. 

. The I r state.cl I I purchased a vaccuum 
induction furnace from a company in Boston, Massachusetts, 
which cost bett~een $50,000 and $60,000. This furnace was 
taken by pick.up truck from Bos L:on to Reno because_! __ __, 

.,. 

• was afraid the 0 world cartelu was going to steal -it. 

The remainder of the money was used to lease 
building space, hire personnel, _and begin an open pit 
mining operation at Lake Topaz which is about 50 miles 
from Reno. l l then needed a mill facility and contacted 
an individual, name unr.ecalled, in Sonora, California, and 
negotiated a lease option for the ;erson's mill. He also 
hired a millwright,! ~ Ison, and 

l l to work at the mines te. . 

I I subsequently produced various assay reports 
from TROY BECKER as to the value of the Lake Topaz ore all of 
which stated the ore had tremendous value. 

The I I continued that in June, 1973,I 
began to run into financial trouble. I lclaimed-t~h_e _ ____. 

. .... . -.. 

.,. 
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"world cartel" was causing all his problems in.that they 
wanted to keep the world's production of gold and platinum 
at certain levels thus stabilizing the price. 

b6 
b7C 

In September~ 1973, USP was to receive several 
million dollars for designing the buildinjas and equipment 
for AERO ENGINEERING, INCo (AEI), and the_ I believe 

I I eventually received between $200,000 and $300,000 from 
BECKER. With these buildings.and machines, BECKER was • 
goin9 to refine his own ore located in .the State of Washington. 
Whenl I received money from BECKER, he began assembling 
equipment for plant number 3 (which was located at 700 East 
Glendale, Sparks, Nevada). In addition to the monies from 
BECKER, I lof Palo Alto, California, and I I 
of San Francisco, invested about $200,000 withlr-----~~--P-r~i-o~r 
to investing, the I I brothers 'Were sh6·wn the plants and 
given demonstrations and assay reports byl I. The relation-
ship between I land BECKER continued until the end of 1974, 

:2/ 
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when I I told the I I that BECKER claimed the money given 
to USP was a loan and not in paymen~ foF the design of machinery. 

• Between September and December, 1974, I I was 
making platinum, palladium and gold concentrates. According 
tol Lall that needed to be done to the concentrates 
was to- fire them for the precious metals. -In January, 1975, 
I !bought the chemicals for the firing of the concentrates· 
and when it did not ~ork,I I claimed the chemicals had 
been sabataged. l I a chemist working for USP, 
tested the chemicals and found one which may have been wrong 
and sent for a replacemente I landl I then roasted 
20 ponnds of concentrate with the magic flux of l l and 
were supposed to get seven ponnds of precious metals. Instead 
they got seven pounds of lead. I !stated he told I I 
about this a.rid I I merely shrugged· it off saying all the 
chemicals were bad. 

Beginning in January, 1975,I !ran numerous 
as~ays on the concentrates all with negative results. 

The I I advised about this time, I l 
head of GREAT AMERICAN SILVER COMPANY (GASCO) headquartered 
in Atlanta, Georgia, and various investors, funneled several 
htmdred thousand dollars into USP andl ~ The investors 
were purchasing ore from Lake Topaz, also knovm as the 

• b6 
b7C 

Big Apple Mine, which was assayed by TROY BECKER to be 50 percent 
gold. The! I said these investors were never paid as 
the ore -was totally -wo_rthless. b6 

b7C 

. ·In February, 1975, I of Centrailia, 
Washington, became acquainted with USP. I lcrune to USP 
and I jput on a demonstration of his secret rocess. 
Prior to the dcnonstration, I I instructed to 
weigh out one 1ram of qold concentrate which he ....._,__......,....---4 did 
and gave it to_ !preceded to treat- it with his 
secret formula, fired it, and got a qold button which weighed 
in excess of one qram. I I cauqht this a!1d c::=J blamed 
it onl lmiswei~hing the concen~rates. ~eft and 

.:; 
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returned several days l~ter at which time he gavel la· 
$250,000 check. I land! !drew up some type of 
agreement whereby the JOI-rn BIRCH SOCIETY ·would receive the b6 

benefitso I !told! !he would be in production within. b?c 

. one week at the time he received the $250
1
000. When this 

deadline was missed, I !began telling_ !about gold 
which was buried in the phillipines by the natives prior to 

. the Japanese invasion in world war II. 

Thel I advised in February, 1975,! !went 
to the phillipines where he claimed to have met ·with President 

I !and other government officials and made a deal where, 
after he found. the gold, it 't.Jould be processed through a plant 

I !was going to build to make it look as if it were extracted 
• from the ground as opposed to being buried treasure. 

In April, 1975, I L McALLASTER, and I I went 
to the phillipines with a lot of maps and I I saying he knew 
where the secret tunnels were which contained the gold. 
While in the Phillipines, I I sent coded telexes back to 
USP in which he said everything was going fine. I 
-was left in charPe in Reno. Mrs; I I recalled~o_n_e_t-,el=-e_x_ .... 
came from! ! in code which said to send the same telex 

b6 
b7C 

back to him in English. The telex said USP had certificates 
of deposit in excess of $200,000 on de osit which were going 
to mature in three or four weeks~ secretary, 
sent the telex back as requested upon orders of 

-----....e-1 
Everyone at USP knew the information was false. 
showed the I I a_c;.c;:ounting records of USP v~here 
had prostitutes flown in from Oregon and Washington -t-o-sp_e ..... nd 
the -weekend and their services were charged off to a fictitious 
account called "flatwork". 

Thel I advised they left USP. on July 15, 1975, and 
went to California after! !arrived back from the Phillipines 
with nothingo They took telexes and some of the corporate bG 

records which they subsequently turned over to MIKE SPECCHIO, b7c 

an attorney for investors who were involved in a civil law suit 
against USP • • • 

' · 

.-
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I I advised he vD rked for USP from 
October, 1972, until June, 1973, during·which time he was 
paid a total of $200 for nine months work. I !was again 

b6 
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employed 'from March, 1974 1 until July, 1975, and drew a 
salary of $800 per month when the money was there. Mrso_! __ __. 
worked at USP from April~ 1975, to July, 1975, and drew $600 
a month as a receptionist-secretary • 

.----Mro and Mrs. I lboth stated ·while employed at 
USPI !never commercially produced any precious metals 
.£~om any ore. USP did have a contract at one time with 
NATIONAL CASH REGISTER, Ren.o, to extract gold and silver 
from circuit boardso 

MrJ I I advised his work phone ~umber is 
t--------,,[ and Mr~ .. I I work phone . number is 
.._ ____ __. 

The~I ---~' ~aid to the best of their knowledge 
no investor was ever paid any monies and the whole deal was a 
con schemeo I !is now in Las Vegas where he is driving 
a cab. 

. ... 

,. 

')_ If 

. .... 

... .. 

b6 
b7C 
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SA! 
The followin(. investigation was conducted by 

On November 15, 1977, Attorney MIKE SPECCHIO, 
Reno, Nevada, telephone 702-323-6822, was contacted and 
provided the following: 

SPECCHIO advised that he was the attorney who 
handled the civil suit against! Dur1n the 
civil investigation and trial, it was d_ ............................ ____ _ 

who ma be oin b the name of 
was a barmaid 

....... ----------------------........ -----in Reno, Nevada during late 1974. ___ ,,_ ___ would visit 
this......,. ........ _____ establishment ever evening and order cocktails. 
When..__ __ ........ """""""'~d serve would leave $100 
tips for!--,,-,,...,,..-~• SPECCHIO estimates would receive 
between $600 and $800 an evening. ,__ __ ~later married 

!but now is divorced. SPECCHIO advised that 
.... d_u_r_1._· n_g_t_h_e_p_e_r i od of ·time I I was giving money to ... I__,,-----

they were not married and he does not believe this would 
bar testimoney of! !against! l SPECCHIO stated 
that! !makes a good witness and is very willing to 
testify against! L 

' 

!r 
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By letter dated November 4, 1977, the Dallas 
Division advised 15 checks were drawn on the account of 
Aero Engineering, Inc., payable to U.S. Platinum, Curtis 
Nevada Mines, and Mar Mac Mines, Inc., in the amount of 
$228,666.75. 

On November 29, 1977, contact was made with 
Assistant U.S. Attorney (AUSA) I I Reno, Nevada. 
I !advised the trial for! !and JOHN McALLISTER 
will take place on February 21, i977~ at Reno, Nevada. 

... 

I I a<J.vised there may be $Orne problem with charging bG 

lin the Atlanta Division because of a possibility b7c ___ .... 
of double jeopardy. 

On November 30, 1977, contact was made with 
AUSA l I Atlanta, Georgia. to advise h.er of 
the conversation with AUSA I ) Reno, Nevada ..... , --..... 
stated she did not believe there would be any problem 
with double jeopardy as there seems to be two separa~t~e----..... 
schemes to defraud. I !stated she would contact_! _ _. 
to determine his reasonings on why this may be double 
jeopardy. 

26* 
I 
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

1 - Departmental Attorney, 
I I 

1 - USA, Atlanta, G~orqia 
~TTENTION: AUSAI~--------' 

Report of: 
SA __________ _, 
September 26, 1977 

Office: • ATLANTA 
Date: 

Field Office File #: 196-33 Bureau File #: 

Title: I ~ 
Doing Business As 
Curtis Nevada Mines, Inc., 
Sparks, Nevada, 
United States Platinum, Inc., 

Character: Sparks, Nevada; • 

Synopsis: 

TROY_ EUGENE BECKER, 
Doing Business As 
Aero Engineering, Inc., 

_

1

sparks, Nevadai 

Doing Business As 
Great American Silver Company, 
Atlanta, Georgia 

Character: INTERSTATE TRANSPORTATION OF STOLEN PROPERTY; 
MAIL FRAUD; FRAUD BY WIRE - CONSPIRACY (B) 

Synopsis: Records of the Securities and Exchange Commission 
(SEC), Atlanta, Georgia, revealed Great American Silver 
Co GASCO Atlanta Georgia, principals! I 

...,aa-..;..;.a.a.....,;.;.a.;..i.__,..,;;;.;;.;;.;;;;..;;;...;;;..o...,_...;;.;;.===-'---.:;..;;;..;;;;.;; and I I con tr acted 
with ________ ...,....... United States Platinum, Inc., 
Sparks,_ Nevada on 9/6/74, whereby! !leased mining 
·claims being the Big Apple Mine to GASCO. GASCO began 
selling Big Apple Mine ore .for $5,000 per 100 pounds. 
GASCO raised $217,060 during September to November, 1974 
and wired to u. s. Platinum $216,450 from 8/30 through 
12l-ll/74. I !interviewed and claims GASCO relied 
on! !and BECKER to refine the Big Apple Mine ore. 
Victims claim they were told ore contained 50 percent to 
70 percent gold per assay of TROY BECKER and Big Apple 
Mine was richest gold mine in the world. AUSA contacted 
9/23/74 and will consider prosecution of! ~ 
TROY EUGENE BECKER and possibly I I• 

-P-
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This d~ment contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your aiiency; it and its content• 
arc not to be distributed outside your aii:ency. 

_U, S, GOVERNMENT PRINTING OFFICE : 1970 0 • 406-840 
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DETAILS: 

This investigation was predicated upon a request 
of Departmental Attorney! l Crlminal Fraud 
ection ashin ton D.C. I !requested SA · 

~-~~------__.contact Assistant u. S. Attorney 
(AUSA) ._....,,,.......,,.... ___ -regarding the records of Great 
American Silver Company uponl !transfer from 
Dallas, Texas to Atlanta, Georgia. 

I 

2 
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On September 7 and 8, 1977,_! ______ ~ 
Attorney, Securities and Exchange Commission, (SEC), 1375 
Peachtree, Atlanta, Georgia, made the SEC files 
available for review regarding the Commission's 
investigation on Great American Silver Company (GASCQ), 
Atlanta, Georgia. A review of the records disclosed the 
following: 

GASCO was incorporated under the laws of Georgia 
on October 2, 1972, for the purpose of engaging in the 
precious metal business. Its principal office is located 
at 3820 Stewart d NE Atlanta Geor ia. GASCO is 
owned e uall b 
and ___ --e--------z each of whom is a Direct~o~r~•;._._. _ ___, 
the President and Chief Operating Officer·. ..___ _ ____, was 
secretary until about January 22, 1~75 when he resigned 
and disassociated himself with the company. I I 
is Vice-President and Treasurer. 

Curtis Nevada Mines, Incorporated was 
incorporated under the laws of Nevada on December 7, 1971. 
It owns unpatented mining claims in California and Nevada. 

I I is Curtis Nevada Mines President and Chief 
Operating Officer. Its principal office is located at 
1001 Greg Street, Sparks, Nevada. 

United States· Platinum, Incorporated (USP) was 
incorporated under the laws of Nevada on October 20, 1970. 
USP is owned equally by Curtis Nevada Mines and Marmac Mines, 
Incorporated, another Nevada corporation. The principal 
office of USP is also located at 1001 Greg Street, Sparks, 
Nevada. -I I is also the President and Chief Operating 
Officer. USP has refining facilities located at 700 
Glendale Road, Sparks, Nevada. 

Aero Engineering, Incorporated was incorporated 
under the laws of Washington on February 25, 1965. Its 
registered office is located at the residency of its President 
TROY E. BECKER, Seattle Washington. 

b6 
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On March 26, 1974, Aero qualified to do business 
in Nevada and its principal place of business is located 
at 720 Glendale Road, Sparks, Nevada, adjacent to the 
facilities of USP. 

On September 6, 1974, at Reno, Nevada, GASCO 
entered into a contract with Curtis Nevada Mines and USP 
whereby Curtis Nevada Mines agreed to lease certain 
unpatented mining claims being the Big Apple Mine, near 
Topaz Lake, California to GASCO for three years with an 
option to renew. GASCO agreed to pay Curtis Nevada Mines 
a ten percent royalty fee. The contract provided further 
that the ore from the Big Apple Mine would . be refined at 
USPo USP agreed to make available one cooker in Plant . 
Three for this purpose for a fee of 25 percent of the gross 
values extracted from the Big Apple Mine ore. It was • 
contemplated that GASCO itself would perform the necessary 
mining, storage, transportation and milling of said ore 
to the refining process of USP. GASCO was to bear the fu11· 
expense of mining and milling the ore, while USP contracted 
to further process it into a saleable end product. The 
contract also provided that GASCO would make a $1.5 million 
construction loan to USP to build a new refinery facility 
called "Refinery Five". The loan was to have a three year 
maturity at 12 3/4 percent interest per annum, secured by 
the equipment therein. Upon completion of Refinery Five, 
USP would provide GASCO with one third of the plant's 
production capacity for three years for a fee of 25 percent 
of the gross value extracted from GASCO ore. GASCO began 
selling investment contracts to the public selling 100 pounds 
of gold ore from the Big Apple Mine for $5,000. To date, 
29 pers9ns have contracted for approximately $3,267,000 
but only about $217,060 was collected. This was due primarily 
to one $3 million contract with Angelo-Carolina Corporation 
of Atlanta, Georgia which defaulted on a $3 million contract. 

GASCO has made no attempt to process any ore under 
its contracts with Curtis Nevada Mines and USP. GASCO has 
no mining facility. USP has not completed the refinery· 
it was to build because GASCO has defaulted on its loan 
obligation to USP. Neither USP nor GASCO have facilities 

b6 
b7C 
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to process the ore to marketable gold bullion bars. 

GASCO represents to investors that the Big Apple 
Mine is the richest or one of the richest gold mines in 
the world. Investors are shown assay reports made by Aero 
Engineering, Incorporated signed by TROY E. BECKER. BECKER'S 
assay's which are his secret proprietory process referred 
to as "Nuclear Affinity Analysis" showed the gold content 
from the ore of the Big Apple Mine being 6,000 to 18,000 
ounces of gold per ton. 

Geologists of the Department of the Interior, 
U.S. Bureau of Mines, have taken and analyzed samples from 
the Big Apple Mine and have found the Big Apple Mine 
contains approximately 16.6 cents of gold per ton . 

..__ __ !made available copies of affidavits of the 
following victims: 

_I _____ land 

The Commission records disclosed the following 
names and addresses of other victims: ' 

Chemistry Department, 
Room 310, 
University of Georgia, 
Athens, Grorqia 
Telephonet !or_l ___ _ 

lwhose attorney is I ~ r,------~t ,__________, 

b6 
b7C 
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I whose attorney is 
I I tele~hone ________ ____, 

Telephone_!---~ 

-1 ---
Telephone_! ___ _ 

C 0 

Telephone -----

Telephone_!-----~ 

Telephone!...._ ____ ____, 

b6 
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Telephone !.__ ____ ____, _ .. 
I 

c/ol 

Telephone I I ,.___ __ ____, 

.. Telephone !,___ ____ __. 

Telep~one~I ---~ 

Telephone I I 

I I 

I 
Telephone I 1J 

I I . 
.. -

1 
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of 
1------,...-------' .___ __________ .....J ._ __ _,land I I 

available co i'i of affidavits~ 
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The foll[wing investigation was conducted by 
Special Agent (SA) ~---------....J~ 

On September 12, and 13; 1977, I ~ 
Assistant United States Attorney (AUSA), Atlanta, Georgia, 
made the United States Attorney's file available for review 
regarding Great American Silver Company (GASC). 

r-_____ A __ c~a=r~e~f~u=l~ review of records was conducted by SA 
The following persons names were found 

to be investors of GASC: •. 

Name, Address, - :· --.::{~\::.\ ~.::~:.::.·_=:-~':./·\·. 
.. . .~ ., .. · .. ~- . 

and Telephone :. -. • Amount 
Number • :~:-. • J;nvested 

Date 
• t •• Invested 

~ -: -~:~~--:-~::~.~~~:-· .• 
. . -.. $25,000.00 9/li/74 

. \ - ... : 
,, . e.- .• . . , 

f I 
I ~ tele-
phone .... I ___ ..... I 

15,000.00 
. ', . ,._ ,. 

9/19/74 

9/30/74 

20,000.00 9/30/74 

5,000.00 10/8/74 

telephone~! ___ _..... 

b6 
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Name, Address, 
and Telephone 
Number 

,. 

Amount 
Invested 

J, 

Date 
Invested 

L-------------11 

l $ 5,000.00 10/11/74 

in s,ooo.o~ . 10/15/74 
care of . ,,. . 

jr' ... ( 

;_~·'.~, .•:: . .:~;. ·:,:! ...... _.. .-: • ·,_ 

'• ' . .. ~: ., 

,. . , "'. .. · ~ ~.: r : : <, · , ~ -· · . ~i .~ -
telephone ,..__ ___ ___. ..... , • • • • ~~ • ♦ t t ••• - ' - • , ; ;·_ -~~_:.• .-' • ~ 

~ ..... :_~ .. :i. ;. "' :.. . . - '.:: 

~

1 

;>~.(.> s. o 00. 00 ·_: ·.·:; : 10 /J,6i7 4 

. . • ' 
L-----------------1 -:, . --

The Independent Church of 
tbe Free Spirit, 
Post Office Box 503, 
Belmont, Massachusetts 

I 1 
address unknown, 

,..__ ____ ___.! in care of 
American O inion, 

telephone, area code 
1 1 ......_____. 

5,000.00 

• ' t • ~- ~~ 

' ;. .. ~ . , :.. .. .. :"~.~ . 

2,000.00 

4,750.00 

s,000.00 

25,000.00 

10/16/74 

·10/16/74 

10/16/74 

10/18/74 

10/19/74 

··fi~ 
.p .;:-·.r~ .. , _'. 

~ .,_ , - ~ 

• .. ~ . .; 
·_ ;~;] 

, .. ,i. ..... 

#, • • ,_ "" . , . ;~ ' · . ..,.• 
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Name, Address, 
and Telephone 
Number 

I .... t_e_l_e_p..,.h_o_n_e_l _____ ....J 

t 

Amount 
Invested 

i: $5,000.00 

1 ..... -_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_-_ .....J_I__,· • • •. s; orio :,o~ 

Date 
Invested 

• 10/19/74 

10/22/74 

10/23/74 
-· ,:. 

L...-:1 ~-----:,-----------......... J< . ·\ 5. 000 .• 0 ~ < ·; . •' 
te·lephone .... I ---....J •• - .- , •• • -·.-

. ~ , J ... 
• ,. • " ¥ ,. 

•. ,: .. ·. 5,000.00 

• I 
.... t,.....e"'""l,.....e-p ..... h_o_n_e ..... l _____ l _...J 

· 5,000.00 
.. 

...._ _______ ----1 in 5,000.00 
care of Chemistry Depart-
ment, ~oom 310, University 
of Georgia, 
Athens, Georgia, 
t~lephone .... l ___ ...J 

I I. s,000.00 

telephone I.__ __ ____, 

II 

10/29/74 

11/4/74 

11/5/74 

11/1~/74 

11/11/74 

b6 
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.~•, ,...:,. -f~ 

}J}{ '~ 
l' -<• .. ,: 

t -- :L~. ~ : 



AT 87-22434 
4 

·• 
I 

Name, Address 
and Telephone 
Number 

..._________,Jf 

.• •• 

'Amount 
Inveat~d - -· .. 

. , . 

: . • .. .- $ ?,000,00· 
... 

. . . 
r-----------....:.....:.......:.....-:-: ... • • 

S,000.00 

t 

Date 
Invested 

11/12/74 

11/13/74 

11/14/74 

. . . ~.. . . .-_;. : 
"···•-

27,299,22 
f 1 ... _ ·- ~ • ~-'.~'-~- :-.~. ,._ 

.11/2-0/74 
' ... •, 

telephone, area code~j _ ____.j 
j ., - . .,, 

L..--------1 ·: • ' ".:. :·. '' ~ . 

~,000.00 ., 11/22/74 

t~~ephone~I ___ ____.I • 

L...------JI• 

L...------J1. 

The ?~~v~ i~vesto~s t9tally invested $217,060.26. 

L...--.....ll~ade ay~~~~bi~ x~rQK eopies of the follow-

Affidavit of ~I ______ ____,JL 

Affidavit ~~~I _______ ____.~ 

Securities and ~x~h~nge int~fView ·with~I __ ____. 

Secu~i~i~s and Ex~hange (~Ee) interview with_l _ ____, 

b6 
·b7C 

.... ·.i 1 _ 

t~tit 

l 

;;f'/:1 

b6 
b7C 

. . ' 

' . 
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J 

______ ----.Securities 
_____ ..... ~ 

and Exchange interyiew with~'-----~ 

___ _....,~ 

Securities and 
-··- .. : ,:~·-

·. • <· 

-· ._.: "~t= 
- - ~ .. ·· • ~ 

Exch~nge ·interview 
! 

. •·. 

•-' 

r. i' .... :' . ' ~ ,. ~ ~ . ... 
,•t. ~ •• ;: .. • ~+.• ! 

-:.$. 

•-·•.· . 

.... ·-

of .... I __ ____. 

.- .. 
,. • ~ .-... l 

, •• ·: ·-~-~ 

.. :~ 

b6 
b7C 

1..-\ •,. • . , .... -· ,,, 

tl~~ 

., 
' . 

.;. 
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. . 
h'ti._.. 

• I • 

FEDERAL BUREAU OF INYESTIGATION 

... 
. . 

1 : r . 

telephone voluntarily 
appeared at the Atlanta Office of the FBI . ......., ____ __.was 
advised of the identity of the interviewing agent by,display 
of credentials and t~ld the inquiry·was in regard to Great 
American Silver and U. ~-Platinum.after which he provided 
the following: , ... ·. . ·: ' ... ' .... . . 

;: .In 1972, Great American . . SiLver Company (GASCO). .......... ~ 
wa.s incorporated to sell silver, si,ver coins and silver 
medallions. The incorporators wefe ! I 
and I I whom I _ has known since 1965. The 
monies to start up GASCO and for the building were from 

I Jandl !who were also·doing business at the 
time as Atlantic Clearing _House. ~ 

., ... . . "".' ~ ' . 

In ·n~cember, 1973, ! •• , ·•;« ! met a~ inventor by_ 
the name of I I who had invented a device named 
the "Golden Goose" used to gather placer gold from ore. 

I !described as bein "a jac~-legged inventor". 
After talking with _________ decided to fund! I 

to build a goose. L-_ __.was working a mining deal with 
I I on· the · :Ap·ac·he Oro· Mine, Kin~ Arizona. 
A goose was built at the cost of $2,000. L__Jmade 
arrangements with! I to test a goose at Kingman, 
Arizona. The ore from the Apache Oro Mine showed about 
25 to 50 ounces of gold per ton and! !was very interested 
in testing his invention. - - • 

·:.· I I wen~-:: ~n t~ ·say the Arizona· Mining 
pro~erty turned out to be unfeasible due to a water problem 
and l l got into another deal with I I Quincy, 
California, on mining property located on Jamison Creek. 
An assay was run on concentrates weighing 40 pounds which 
was obtained from 40 tons of ore. The ore was sent to 
Handy in Harmon and showed $150 of value. I I 

stated if the process was cheap enough this would be a 
good deal for GASCO who was trying to become integrated 
vertically, that is from min-ing, milling, minting and 
selling their own precious metals. 

: ' ., 
- : 1 

' 

b6 - ~~i:.: · 
b7c''·.; ; 

:-- -- -· . ._ 

9/1.9/77 Atlanta,. Georgia File.,. !ntervll)y,ed on, _________ qt ____ .....:.;..----=------ ..,. Atlanta 196-33 
b6- '.' 

~Y==--~ __ S_A-L.I ______________ _..L_~ot~ d\ctoted _____ 9_./._2_0_/._7_7 ___ b_?c 
~ ~~ 

... t ... . . 
lhts document contains nellher recommendollons:·nor conclusion~ ·of the: FBI. II Is the properly of the FBI ond Is looned 1.o Yc>llf <IOtnty; 

JI ond 11$ c11nl!)nls ore n,ol. lo be dtslrlb11led outside your ogency. ,. • • ••. 

• ;t/ '. 
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In the period' May to July, 1974, GASCO·saw two , 
articles in the California ,Mining Jo'1rnal entitled, "There's 
More Platinum In 'l'he Western United States Than Anywhere Else 
In The World". GASCO checked all references referred to in • 
the article and they were correct. Through writing the editor 
of the California Mining iournaJ , GASCO discovered the bG 
author of the article was_ !. •. . . b7c . . , ' 

In Augus .... t ___ 19....,74·,·1 !went to seek I I in· 
Reno, Nevada, took samples of the Quincy, California, 
ore with him. assa~~d the material to be 3% gold and 
20 latin met!~ !at thii time with 
~------__,told! both GASCO and!were fighting 
the same enemy being the precious metal cartel. 

In August, 1974, TROY BECKER tried to sell his ore 
to GASCO, but GASCO turned the deai down~ In discussions • 
withJ I told GASCO about his.ore near Lake Topezp 
Cali ornia. GASCO's original reason for contacting! I 
was to get him to run the concentrates which they were obtaining 
from Quincy, California, but GASCO was having great difficulty 
in getting any contracts with! L After discussions it 
was decided GASCO was loaned 1.5 million dollars to! !for 

I !to complete his facilitie~ and GASCO would be able to 
use the ores from the upper gold vein. I IP.repared a 
contract in September calling for GASCO to loan I ! 1. 5 
·million dollars to complete bis facility and giving GASCO 
the right to obtain ore from the upper gold vein. On 
September a, 1974, a contract was signed between! !and 
GASCOo • 

I !stat~d whil~ at the facility of U, S. 
Platinum he talked to the following individuals withl,___ __ -1 
who was the· t , I l who was also a chemist , 
Colonel and a man b the name of McALLISTER. 

asked if was correct in his assays ...._ ____ _ 
and told..,_ __ ""'""'""....,.....----,-- chemistry if correct. 
------- further asked,__ __ -can! !do what he says 
be can do. I !replied yes, there was nothing magic to 
the formula but it was a special flux. 

{5 
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..._ _____ !stated he tried to test I !by 
bringing him two sample~ one which was from the upper 
gold vein and one which he knew was not from the upper 
gold vein. After! !tested the material, be told 

I !the one sample was not from the upper gold 
vein. I !stated this was about in the middle 
of September. 

. / 

In October, 1974, I I was contacte~ by 
._ _ ____.!who was in Atlanta, Georgia, at the time to ship 
to Atlanta two barrels of ore. I !inquired of 

I !what he was going to do with the ore when! I 
asked him to have the ore assayed before he sent it to 
Atlanta. He also asked! !does! ~know you are 
selling the ore at which time I I stated yes. Samples 
were pulled from the two barrels of ore by! !and 
given to! I arranged to have an assay done by 
TROY BECKER. Aero Engineering, which were sent to Atlanta .. 
I I feels I I got the idea of selling the ore· 
from BECKER when they first met BECKER in Reno and BECKER 
tried to sell GASCO some of BECKER's ore. I I 

stated the money which was raised was supposed to complete 
plant number 5, which at the time was an empty warehouse. 
I !stated that to.the best of his knowledge, no 
work was.ever done on plant number 5. 

_____ ,_ ____ w~e=n~t-=-.to Switzerland to meet a Dr . 
._ ___________ ____,was becoming suspicious of _I __ _ 
and --~~-----.:w=h;;;..,o is residing in Monte Carlo at the 
time, verified was actually livin in Switzerland 
with Dr. stated told him 
there was a meeting going on. _____ ____.later found 
out from! ]that the platinum_salts which:I ===== 
was tryin_g_t_o_s_e_l_l_t-ol !did not check out, they 
were worthless. 

I I stated he asked I I many times 
why he did not produce gold to pay the bills at which 
time I I would usually tell him he could not get the 
chemicals needed and would give excuses that the cartel 
was trying to block his efforts. In October,. 1974, 
I !took samples to San Diego to an unrecalled 
assay house at which time the assay showed nothing in 
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the ore O This as~ay was conveyed to I I and I I 
also asked! Jto explain the reason. I !gave several 
reasons which was basically a man in San Diego did not know 
what he was doing and the ore was a special type of ore 
that needed special techniques. . . 

b6 
b7C 

,__....,... __ ___.!was to do a mini~g feasibility st~u~d~Y'-----~ 
for GASCO and was to receive $5,000 for the report. ~1-----~ 
stated be does not believe! lever received his money. 
TROY BECKER did most of the assays but GASCO never dealt directly 
with Aero Engineering or TROY BECKER to have the assays done. 
All assays were arranged by! L 

.....,. ____ ____,I stated he would coope;·ate in this 
investigation in any way that he could and would be available 
to be reinterviewed if necessary. I I provided the · 
following documents: \ . • .~.,.. .. .. .. • 

1. Bank statement, Trust Company Bank~ At~anta, • 
Georgia, February, 1973. • 

2. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta,· Georgia, May, 1974. . .... 

. . :_ ~ .:~~-

3. Bank statement, Fi-rst National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Georgia, June, ~974. 

4. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Georgia, September, 1974. 

•. 

5. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Georgia, October, 1974. 

6 ·. Bank statement, Fulton National Bank, Atlanta, 
Georgia, ·september, 1974. 

7. Bank statement, Fulton National Bank, Atlanta, 
Georgia •. November, 1974. 1. 

8. Cash Disbursement Journal, GASCO, August 15, 
1974 through February 24, 1975. 

9. Cash Disbursements Journal, March 11, 1974, 
through ·August 15, 1974. 

I; 
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totaling 

totaling 

. .. 

10. Wire transfers from GASCO 
$216,450.00. 

" .•. 

11. A sheet entitled, "Funds 
$234,919.00_. 

to u. s. Platinum 
t 

to u. s. Pl~tinum", 

12. Security and Exchange Commiss~on subpoenaed 
items as called for and a subpoena issued tol~-------~ 
by the Security and Exchange C9mmission dated December~, 
1974 a ' • , " ! 

, • I ... .- _ .. _ . . 

. . 
• , • 
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- SA I The followinf i~vestigation was conducted by 

On September 20, 1977, the records which 
were furnished during the interview of! I 
I !were reviewed, and the following wire 
transf·ers from Great American Silver Company, Fulton 
National Bank, Atlanta, Georgia, Account Number 
0170887 were found to be sent to the rirst National 
Bank, South Virginia Office, Sparks, Nevada to the 
account of Ue So Platinum, Account Number! I 

Date Amount 

August 30, 1974 $20 ,ooo, 
September 6, 1974 $30,000 

September 19, 1974 $25,000 

September 25, 1974 $5,000 

September 25, 1974 $5,000 

September 30, 1974 $7,500 

October 7, 1974 $5,000 

October 9, 1974 $2,500 

October 15, 1974 $5,950 

October 18, 1974 $10,000 

October 21, 1974 $12,500 

October 23, 1974 $2,500 

October 29, 1974 $7,500 

November 1, 1974 $2·, 500 

/ 
19 
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November 5, 1974 $2,000 

November 7, 1974 ,- $5 '· 000 

.November 11, 1974 $10,500 
/ 

November 13, 1974 $10,000 

November 18, 1974 $13,000 

November 19, 1974 $9,500 

November 20, 1974 $3,500 

November 21, 1974 $3·, 000 . 

November 27, 1974 $4,000 

In addition to the above wire transfers, 
one wire transfer was transferred from the Trust Company 
of Georgia, Atlanta, Georgia to the u. S. Platinum 
Account as follows: 

On December 11, 1974; a $15,000 wire transfer 
was noted. 

The total monies being transferred to U.S. 
Platinum from Great American Silver Company was 
$216,450~ 

20 

. 
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. .• t-f.D-302 (REV.: l 1•27-70) 
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:• ,~, ; .<· •. • : · ·,;£.~ ~;.:•-.:~~• •• r• _.. ?~e.QftronKrlp,IIQn __ , ~(~2 /77 

,_---........-:--=~I telephone.._ __ .....,.....~ was contacted at his residence 
and told the inquiry was in regard to his investment in Great 
American Silver Company, after which he provided the following: 

_____ ..__ _ __,I stated he was teleph~nicaliy contacted by ••• 
• -I I about November 8, 1974, and told Great American 
. · s11ver Company (GASCO) had old orewhich ran approximately 

:.::. ., .. ·,~··•" 50 to 70 pe.rcent gold. L--,.LliiUU,j~"""-~'-f'orks for the Sijaboard;.,.: 
Railroad as a conductor and _____ ...,....,..was a clerical employee 

, .: , ~-;: .. :; for the Seaboard Railroad. described I I as being an 
• inventor and a dreamer. ...,,...._~is the inventor of the "golden 

· goose" which is used in the refining of gold. I !told! 
• the gold ore which he wanted I I to invest in :::was from ... t_h_e...,....,.. 
• Big Apple mine in Califonnia. The Big Apple mine was an old 
• mine but normal techniques of assaying and refining were not 

• • good and a new secret formula had been discovered to obtain 
• · the high amounts of gold from the .ore. E~uipment was needed 
• . for GASCO to start producing gold ·~·huilll1fum... 17 told I I 

-'· he would have a guaranteed $20, 000 return on ~5, 000 
• investment in 100 pounds of the gold ore. I !told-! --~I 

.. " .·.:<·•i it was a guaranteed profit and he would personally stand behind 
cH,_,•.;.-• ,,] I investment. ··- •• ' . ·_::-·_..:: ~::·· .• - .·>. •.· • . ,. • ... 

, ►,' ----. _:r, ' -. .. •,-:_ : .~ ;•,\ '..;- • ·, ..,, - - : • •' '. _.• ~• '. 

,-. I !d'id ·invest ·$5,000 ·_on·. ~~vemb~~ J.l, 1974, with 
. -h~s wi~~, Mrs. I I giving her personal check D 

, i 

b6 
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. _.,,._ 

L .. ;:-:·: 
., • -t- ;·. ~ 

. drawn on the Trust Company ot Georgia, Atlanta, Georgia, check, _ 
.• to I ~ This check was deposited into the GASCO account bG .-; .] 

Fulton National rank, Atlanta, Georgia,· account number . b7C .. • 
. • 1 _ invested in invoi~e number ;I.540, wh~~h ~s 

•• for 100 pounds of gold ore. -. ·: ' ' ·, ,::,_._ •• • .'t! 
: - • - •• • • • - • • • ~•,. ~ • • t ' -"".~~.,.' • • • • - '{ 

By letter.dataiNovember 18, 1974. fro~I L 
, . . . • _...:President, Great American· Silver Company, I I received an- assay 

report d~ted October· 11, 1974, from TROY E. BECKER, Aero 
: Engineering, which stated barrels one and two contained 62.4 

· percent gold. • • • : .-_ _.; ·.: ·: ... • • 
•• , ··.:' • • • • . •• ,.. , .. ~,~.,..,~ • . ·_.. ·1 }~/<-L-.. ~ .. ,~ . 

. ' .• ., ... . , 

, .,. ,: 'l'!\,.~~,.~.re.1 p_n=· ==9=/=1=4=/=7=7=·======•C?!==A=t=l=a=n=t=a='=··=G=e=o=r=g=i=a=. =====F."• # AT 87-:22434 
·-· , • - b6 
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.. I l also received a fact ·sheet dated Novemb.er 18, 
1974, which stated in more specific· terms a lot of the facts 
which were conveyed to him by"'"=""-----=----=-~~-.----Jstated he 
did not talk tol I before he made the investment and 
had purchased silver from GASCO in the past before he had ever 
made bis investment in the gold ore ~ 

Approximately one year from the date of his investment 
on November 11. 1974. he became disenchanted with GASCO .. I I 
went to see I I at which time I I blamed the .. 
whole situation on I ~ ·:_.·;;.:. 

, .... . , 
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,.._ ___ ____,l 1200,First National Bank Tower, Atlanta, 
. Georgia, telephone number I I, sent the following 

information to Speci.al. Agent ... I _________ ....,! on 
September 19, ·1977. 

By letter dated September 15, 1977,! I b 6 

representing! ~ sent two cashiers checks·drawn b?c 
on the Citizens and Southern (C&S) Bank of Clayton County,. 
Forest Park, Georgia, cashiers check number I I dated • .. ;.::. 
September 30, 1974, in the amount of $10,000 payable to 
I !and Great American Silver Company and 
cashiers check drawn on the National Bank of Georgia, 
Atlanta, Georgia, cashiers check number I !dated 
September 30, 1974, in the amount of $10,000 payable to 
I I and Great American Silver Company. Both 
above mentioned cashiers checks were deposited to the account 
of Great American silver Comapny,at the.Fulton National Bank 
account number I !. 

• • i 
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The following ar-e witnesses interviewed by 
·the SEC. A synopsis of their testimony will be 
set out below. 

._-:-:'."" __________ ..,......1! first heard of Great American 
Silver Company (GASCO} in May, 1974 through a radio 
station advertisement. I l~urchased silver in the 

, 1) I I 

amount of $10,011.04 on March 22, 1974. In 
September, 1974,! !was approached by a GASCO 
Salesman! !regarding selling of Big Apple 
Mine ore. ·on September 30, 1974, I !attended a 
meeting at GASCO Office, 3862 Stewart Road, Atlanta, 
Georgia. I !was shown pictures of the mine, 
refinery and a machine which GASCO used in.mining gold. 
I !was told if he purchased $10,000 worth of ore, 
he would get back about $100,000. I !was told the 
Big Apple Mine was one of the richest gold mines in the 
world, and GASCO's refini~g process could recover more 
gold than any other refining process. ~ASCO was to 
ref in.e I !..oI.e .wi.thin nine months for a fee of 
40 percent of the gold recovered or! !would get his 
money back. I !agreed to trade his $10,000 worth 
of silver for 200 pounds of the Big Apple Mine gold ore. 
In early November, · 1974, he received in the mail from 
GASCO, a letter dated November 6, 1974, together with a 
fact sheet on the Big Apple Mine. Sometime in the last 
week of November, 1974, I !received a letter from 
GASCO dated November 19, 1974 together with a copy of an 
assay report dated October 11, 1974 regarding Barrels 
1 and Barrels Number 2. The assay was done by TROY E. 
BECKER, Aero Engineering, Inc. 

r------<;i..::;2;.,i.,) --' --------------,,----,,,..,....-------_...J~ _! _________ .....,.. ___ .....J!states he first heard of 

I , 

GASCO through a radio and newspaper advertisement 
concerning silver. _! _____ J~ a GASCO salesman, suggested 
a purchase of gold ore and referred! !to a Barrens' 
magazine article dated September 30, 1974 which deals with 
Aero jnginjering, I,c, and TROY BECKER. On September 28, 
1974, met with[ ___________________ __.....J 
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and! I is the business 
partner of! I offered! !and! Ito 
purchase GASCO's Big Apple Mine ore and claimed a 
~00 in1estmert would return approximately $300,000. 
L__Jasked why he was selling the gold ore to him 
when it is so rich, why did he not borrow from a bank. 

I I explained he needed $3 million to pay for anti-
pollution devices and never did really answer why he did 
not take this deal to a bank. On September 30, 1974, .. 

I I and I I made a I join I purchase of 400 pounds of the· ;::. 
gold ore for $20,000. received an assay report dated 
November 16, 1974 from Aero Engineering, Inc., signed 
TROY Eo BECKER showing.Barrel Number 2563-61 to be 
50.3 percent goldo 

P> I l . 
I !is employed as an 
airconditioning mechanic at the Georgi~ Institute of 
Technology. One evening during the first week of 
October, 1974, I !attended a meeting at GASCO's 
Office. During the course of the meeting, I I was 
shown a sl~de projection show regarding the Big Apple 

·Mine oreo I !said the Big Apple Mine ore was the richest 
gold mine in the world, and GASCO's refinery was the best 
and newest in the world and could extract more gold from 
~ven amount of ore than any other refinery. l I 
L__Jsaid I !was on the opposite side of the 

_ mountain that the Big Apple Mine ore came ·from. I I 
was told if he purchased $5,000 of the ore, he could get. 
back $100,000. On or about October 15, 1974, _! ____ ! 
finally agreed to buy 100 pounds of the Big Apple Mine ore 
for $5,000. On October 23, 1974, I I had a sample 
of the ore given I lat .the meeting analyzed 
by the Georgia Institute of Technology. This analysis 

.showed ·no gold. After receiving the results, I I 
telephoned I lwho said I was given the wrong 
sample. I I went to the GASCO Office and showed the 
Georgia Tech analysis to Mr. l !who then showed it 
to! !who remarked to the effect that, "We can't let 
this assay get out, the Georgia Tech people don't know what 
they were doing and didn't know how to run an assay for . 
goldo" I !was given another small rock and was told 
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it was a sample of ore from the Big Apple Mine, and it was 
loaded with gold and! !should take it to Georgia b6 
Tech for analysis which he never did. b7c 

On November 6, 1974, I I received in the 
mail at his home a letter dated November 6, 1974 from GASCO 
together with a fact sheet on the Big Apple Mine. 

I 

On November 19, 1974, I !received in the 
mail at his home, a letter dated November 19, 1974 which 
contained an assay report dated October 11, 1974 on ·:.-;~ 

·Barrels Number 1 and Barrels Number 2. The assay was 
conducted by Aero Engineering, Inc. and signed by TROY E. 
BECKER. 

4 _____ ___,........, ___________________ _,, 

On the evening of October 17f 1974, 
visite offices of GASCO. I _and a 

_p_e_r_s_o_nl !believed to be! ~ were present_ 
during the presentation. The presentation was a slide show 
of various gold mines, mining equipment, refining facilities 
and scenery. About the time the slide show was over,! I 

I I enter-ed. . ...and. .. was ... present during the rest of the 
presentation. I !remarked! !had been a banker, 
and that is where he made his money. I !was told the 
Big Apple Mine was one of the richest gold mines in the 
country and the refining process developed by! !was 
far superior to other refining methods. [ !handed 
I I two samples of refined gold, one which was about • 
six or seven times larger than the other. This was explained 
to! las being the! !process in comparison~t~o'"----. 
other refining processes. After the presentation, I I 

agreed to purchase $25,000 of gold ore from the Big .Apple 
Mine. After the presentation, l I agreed to purchase 
$25,000 ol goldlore from the Big Apple Mine. On October 
-19, 197·4, returned to GASCO's office and paid for 
the purchase of the Big Apple Mine through the sale of 
$12,791.25 of silver previously purchased from GASCO and 
by delivering two cashiers checks for the balance. !._ _ ___, 
received in the mail a fact sheet and assay reports. 

(5) ----------------------
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1--....,....-....,,...,_.....,,...""'="-,-....,,...--,,........stated a few days before 
October 19, 1974, he telephoned long distance from 
Boca Raton, Florida to GASCO in Doraville, Georgia and 
spoke to! !regarding the facts he had not 
received the placer gold he had earlier urchased from 
GASCO. During this telephone call, told! I 
about the Big Apple Mine .. ! I told,.__.......-____,GASCO had 
obtained'or leased the Big Apple Mine which contained the 
richest gold vein in the world. I !represented to 

I !the Big Apple ore was a very complex ore and 
needed special refining process. GASCO had available a 
special refining process which could extract 6,000 Troy 
ounces of gold per each ton of Big . Apple Mine ore whereas 
other refineries could extract only zero to 1,000 Troy 
ounces per ton. As the result of this sales presentation 
by! !instructed him to apply $2,500 of the 
funds which he had previously paid to G~SCO to purchase 
50 pounds of the gold ore. On October 19, 1974, I I 

again telephoned GASCO and instructed Mr. I ] assistant 
to apply a total of $5,000 for 100 pounds of the ore. • 

c6 > I 
I I In the summer of 1974,_! ___ ____, 
heard of GASCO through advertisements on a local radio 
station. I !contacted GASCO by telephone and spoke 
to! L As the result of this contact with!.__.......-.......-~ 
he purchased a 100 ounce bar of silver from GASCO. 
During telephone conversations with I I 

was told about the Big Apple Mine. Prior to attending bG 
the presentation at GASCO, I I was sent the following b?c 
items through the mail. (A) Re-print of an article appearing 
in the October 9, 1974 issue of "The Mining Record". • 
(B) A copy of a telex message dated October 11, 1974 
addressed tol lover the name of! I u. S. 
Platinum, Inc. (C) A copy of a letter dated May 4, 1973 
on the letterhead of Aero Engineering, Inc. and addressed 
to Curtis Nevada Mines, Inc., Mr. l L 
(D) A copy of a certified report Nuclear Affinity 
Analysis dated September 6, 1974 and addressed to GASCO$ 

On October 22, 1974, _! .......-.......-.......--1Purchased 100 
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• pounds of the Big Apple Mine ore for $5,000. 

n> I 
Mrs. I I purchased 100 pounds of 

Big Apple ore from GASCO for $5,000 on November 5, 19740 
Other members of her family expressed an interest in 
the gold ore but before she would invest their money, 
she wanted to check further. She telephoned Aero 
Engineering, Inc. on either November 11 or 12, 1974 
and spoke with a man who advised her to call back and 
speak with TROY BECKER, the person who did the assays. 
Mrs. I !called Aero Engineering, Inc. later on 
November 11, or 12, 1974, and spoke with TROY BECKER. 
BECK~R told her he had done the assays, copies of which 
GASCO had furnished to her and the ore which he assayed 
had come from the gold vein which was running about 50 
percent gold. Mrs. I Ion November 13, 1974, purchased 
100 pounds of the Big Apple.Mine gold ore for $5,000 for . 
the Franck Joint Venture. Mrs. I !probably would have 
not purchased this if it had not been for the assurance 
which she ~eceiy~d frqm TROY BECKER. 

(8) ,___ __________ __, Chemistry 
Department, Room 310, University of Georgia, Athens, 
Georgia. Essentially, I !purchased the Big 
Apple Mine ore because of his friendship withc::::] 
I !who is in the Music DeP.artment at University 
of Georgia. ~------~tol?I !about the Big 
Apple Mine and was influenced by~--------'~ 

9 

,___ __ ___,was told nothing which differs from any oft e 
above investors. 

The following work has been conducted by the 
U. s. Bureau of Mines regarding the assay of the material 
known as the Big Apple Mine ore: 
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....,_ ________ ! Liaison· .Qffi:cer, U. S. 
Department of the Interior, Bur~au ·of -Mines, Car-son 
City, Nevada, obtained sajples ff :th.e J3.ig Apple Mine 
ore on January 30, 197 5. .w.as ~cc.ompanied by 
I i a Mineralogi-s.t -of :th.e ·B.ur au of Mines. 
B re-arran ed a reement, I !:and ·met 

Mine Super_i·n.t:.end:ent .and .....___,r-----, 
.....__,__.._"""'b;;:;.o_,,th emplo ees of Cur:t.i-s :N.ev.-arla Min:e-s. 
and....._ ___ showed where ·.the .:B.i-g -Apple Mine ore 
was located. ...._ _ __. personally ,:d_-e_l.i.v::.er-:ce.d -.th.e .s.ampl-es to 
I I at Reno Metallurgical :-R.e:S:e.ar:ch :c_enter -of the 
Department of the Interior, Bu:r:eau :Qf :Mi-n-es. 

up_on :.e.omp.1.e~t.i-on :of .:aamp.ling 
the ore sa • :es ::a d I l·p_e.r.cs:onally 

_u .. ::S .• .:B.u.r.e.au of 
I !gave 
delivered them to -----------Mines t Reno, Neva 

~ :B.u.r~.a.u ~f ~Mine~, u .. S. 
De par tmen t....,_o_f_I_n_t_e_r_i_' o_r_a_t_t_,h,...e-:=Reno :·M.e:t:-all.ur:g.i-c.a.l :R~:ear-ch 
Center, Reno, Nevada, received ~.1..:e:.s :o.f ±he .:B_i:g .-Apple 
Mine ore from I !. :IJ.nd:e.r I I 
supervision and direction, a .. f.i:r:~ :efAS..ay ·-was -pe.r:fo:rmed -by 

I I who is in charge ;qf ±h.e :=F.ir;e .As_;Say 
Laboratory at the Center. A ·mr~ AAWti-.t:iv.e :pr:.o.c~dur-e was 
performed by I I ~nd I _J :.u:sJ.-~9 ;a ::combined 

·' : /' 
• Y,• 

Fire Assay - Atomic Absorption:~. =:Th.e :.r:e.:s.u1:.t:S :.o.f the 
Fire Assay - Atomic Absorption :Analy..s:is ::S.h.ow.s ;an :a.v~_r.:age 
grade of the ore to be 0. 0009 :0..un:ci.:S .:o.f g_o..l:d :p.e..r ±.on ~nd 
0. 0013 ounces of silver per t.on. .:At ±h:.e :.e.u.r:r:..en.t ~pp.r.:oximate 
price of gold at $180 per ouncce zaru:i :o.f :s-.il:.v~r at -~A .. :50 :per 
ounce, the results indicates .t-h:e :0...r:e ~n-.t:ai-ns ~pp.r.:ox:±mat.e.ly 
16 .. 6 cents of gold per ton an.d .• -:6 ~n:t-s :o.f .:SJ.lv:e.r ~r ·.ton. 

On September 23. 1977., ±hi~ :-J!ta±.t~r -w~-s .di:s.c.ussed 
wi tl:1 AUSA I _J -.w-~ a-d.v-.J...<Sce.-d :aubJect -:TROY 
E. BECKER has been prosecuted :i-n -±h:e ::f:all -of :i:976 :at 
Dallas, Texas and was convict:ed @1ld ~~n-ce-d t-o is ·y:ears 
in prison and the fact I ~ :h:a.d :been :indicted 
by a grand jury in Reno, Nevada ±h.e \~k 1>.f :S.ep.t~r 
12, 1977 charged with Interst-~ ~p_o.ru:.t:i.-cm :o.f :Mon:i-:es 

:2-9 
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Obtained By Fraud and Fraud By Wire. !stated .based 
on the • cussed, she woulp consider prosecution of b6 

1-------.-...---.....,,..-,--...1, TROY E. BECKER and possibly I I b7c 

L-__ -._d::::..epending if sufficient monies can be shown going 
toL...--~ and guilty knowledge of! !knowing of the 
scheme. 
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TO 

FROM 

SUBJECT: 

UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
SAC, LAS VEGAS (196-44) 

SA~I _____ ____. 

ET AL 
ITSP~ 
FBW 
00: LV 

(P) DATE: 

On 2/10/78, I L USA's Office, 
Reno, Nevada, advised trial in captioned matter 
has been postponed until 6/12/78 due to its 
complicated nature. 

TI 

2/15/78 

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan 
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Federal Office Building, Room 2-011 

300 Las Vegas Boulevard South 
Las Vegas, 1Jevada 89101 

February 13, 1978 

t•lr • 1 ... ....,........,.,.,.---,--.....,,....,..-----' 
United States Attorney 
Diotrict of Uevacla 
Federal Office Building, Room 4-G34 
300 Las Vegas Boulevard South 
Las Vegas, Nevada 89101 

Attention: _! ______ __ 
ADsistant u. s. Attorney 

Re: :!,__ ________ ~ 

Dear Hr. I t ..... ---F 

ET AL; 
Interstate Transportation 
Stolen Property; 
Fraud by Uire 

This is to confirm a conversation which took place 
betwcon Spcc.ial Agent of my office and 
tho Assisiant u. s. At orney on Februar . 10, 
1970, regarding allegations made by.__ _________ ___. 
that he could provide information on the burial of gold by 
the Japanese in the Philippines. 

On Fcbruarr lO, 1978, Hr. ! lwas informed that 
I _had mad~ contact with Senator Laxalt's 
Office in Las Vegas, Nevada, and in t'7ashington, D. c. r,1r. 
I I had supplied information to the effect that he had 
information in his possession concerning the burial of millions 
of Jollars of gold in the Philippines by the Japanese. This 
goltl was allegedly stolen from China during World ~-1ar II, .and 
buried in the Philippines. The gold was buried by using the 
Prisoners of t1ar who were later executed. 

Mr.! h-1as also adviocd that I 
allegedly had information that President~M~a_r_c_o_s_o~f--t~·h_e ___ _. 
Philippines had furnished a $50,000.00 bri~through the 
2 - Addressee 

I 

t')tE-c.;l/-~1 ,,__ 

f I '.,ERlAt !Z:D 
(h- Las Vegas (196-44) :iEARCHED:[JD 

L--( 3-) ...r____.....__,I IND!':Xf.D 

FllED----....i----
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Ambassador to the United States .to effect Congressional 
testimony being offere<l by an individual before t-he Fraser 
Committee hearings of June, 1975. 

Mr. I I was advised that previous contact with 
the U. S. Attorney'-s Office regarding I I allegations 
indicated that the u. s. Attorney's Of:fica did not wish 

I I to be intervie·wed without specific written authority bG 
from his attorney. b7c 

Mr. I !advioed that based on the information 
supplied to date, the u. s. AttorneY,'s Office does not have 
a prosecutive interest in the matter concerning eithe·r the 
gold stolen by the Japanese or the alleged bribe made by the 
Philippine President. 

Very truly yours, 

JAUES M. POt-lERS 
Special Agent in Charge 

- 2 -
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2/10/78 

TO: DIRECTOR, FBI {87-134110) 

FROM: SAC, LAS VEGAS (196-44) (P) 

SUBJECT:'-==-,,....,..-------~ b6 
ET A!. b7C 

ITSP ... FBW 
CO: Las Vegas 

Re Bureau airtel to Las Vegas dated ?./2/78. 

On 2/7/78, Assistant u. s. Attorney {AUSA) ~I--~ 
I ~ u. s. Attorne~ 's Office Reno, Ucvada, advisea that 
the trial for in the captioned matter 
has been set for 6/12/78. Mr. ___ ~dvisec1 that although 
he was initially assigned the case to P.ros0cutel I~ the 
case has since been reassigned to APSA I !. 

On 2/10/78, AUSA I L u. s. Attorney's 
Office, Reno, Nevada,. t·ms contacted and appraised of thG 
situation concerning I I and his allegations made to .---..... 
Senator PAUL LA~7\.LT' s office of Las VP.gas, Nevada. Mr ..... I _ __. 
advised that he is not desirou~ of conducting any furtPer 
investigation into I I all~gations at this time, and doPs 
not feel that the u. s. Attorney's Office in th~ Stat~ of 
Nevada would nava any prosecutive interest in the matter. .. 

In view of the u. s. Attorney's Office, no further 
investigation is being conducted by the Las Vegas Division 
into I I allegations, Ul\.CB .. 

2 - Bureau SEARCHa, .------. 
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TRANSMIT VIA: Airtel 

PRECEDENCE: 
2/2/78 

CLASSIFICATION: DATE: ________ _ 

---------------------------------------------
To: SAC, Las Vegas (196-44) 

From: Director, FBI (87-134110) 

1 1. 
AND OTHERS; 
INTERSTATE TRANSPORTATION OF 
STOLEN PROPERTY-FRAUD BY WIRE 
00: LAS VEGAS 

Reference Las Vegas teletype to Bureau dated 1/5/78. 

Enclosed for Las Vegas are letters fromL! _______ ....,! to 
the office of Senator Paul Laxalt dated January 5, 1978

2 
two dated 

December 30, 1977, and a confidential resume of! !dated 
March 22, 1977. 

For information of Las Vegas, Department of State (DOS) liaison 
furnished enclosures and indicated that DOS is desirous of forwarding 

L-__ ___.!material in the Philippines matter to the FBI. 

& Las Vegas is requested to expeditiously contact U.S. 
j Attorney's office, Las Vegas concerning this matter noting that ~I __ _. 
·- has granted permission for the release of -documents to the FBI. 
"' ~ 
t Please advise Bureau of U.S. Attorney's decision in this 

matter and date of! I trial. 

Enclosure 

(Do not type below this line.) 
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.. - .. -,-·-----·-· . - ·----- :..__,,_ 

Oifice of Senator Paul Laxalt, 
Federal Suilding 
300 Las Vegas Blvd. So. 
Las· Vegas·, Nevada 89101 

I, 

Nevada 

Las Vegas, Nevada 
Janua~y s, 1978 

b6 
b7C 

._ _______ ,do, on the. above date, give my full authorization 
to Senator·Paul Laxalt to submit the materials given Eo----s-a-±d-­

·office on December 30, 1977 (approx. 500-1000 pages of corres­
pondence and documents, seven (7) ,90 minute cassette tapes of 
alleged telephone conversation with characters, and fourteen 
(14) 90 minute cassettes which tells the alleged story) re­
garding the so called "Philippines Story" to such governmental 
agencies having jurisdiction in said story as it may-be deemed 
in the interests of the United States of America--namely, but 
not limited to, ~he United States Department of State and/or 
the Federal Bureau of Invest~gation. 

-Further, ·said agencies have· full authod.ty to contact-any of 
the alleged characters in said storytoacquireas much detailed 
infornati'ori"as ma-y-be necessary to determine the authenticity 
of said story. I also-fully understand that in transferring 
said materials to said agencies arid/or officials, Senator Laxalt 
nor his office is in any way passing judgement on the cre{dibilit:y 
of said .story. The Senator and his staff are merely acting on 
my request as a constituent. Any judgement or credibility of· 
said story and resulting actions if there be any must be det­
ermined by said governmental agencies and/or officials.· 

'· ~ • :~ Further, that such action by Senator Laxalt in transmftting , •" · . .. · ·:· ~:I said materials to said agencies in no way has a bearing .2ll-
·.. •• .. ___ / ~~ current legal oroceedi:-igs pending against me and/or any that 

•• . :, :: :may arise as a result of inf obtained by ~~id agencies 
:.. . ;.' ~~ as it relates to said stor rtion thereof. 
r ... _:.·• .- ." i: 

J ..... ,' 

~-,·- · ~~ t· R ~: ~~ 
,. • -· :.: :: "_: :_.· ~: .... . . , . 

'. . . :t ::i :~: ~~ ~; 
!~:~ :·. -:,_ : ~ :··: =.:­

STATE OF ~EVADA .. --
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l~:..--. I I 
o==~ca c= u~~~ec s~a~~s 
s~~ato~ ?i~l .Laxalt 

-~Oo~·525 ·?eCa~~l-3~ilCinv 
- • - 0 .... E.s Va;;as, Xevac!a . • 

• 

_. At".:ac~ed to t:his l.::tte~ a:-e e.?proximat_ely 1000. p<J.ges · 
o= C.o_cuz:-.~~ ... .:s ~cp~esc::~:.:.g t:~e ?hili!lJi.t.es S1:ory which:· I d!.o- • 
C":,§.S.cd t•:.:.~:~ y9~ b~iefly las·t Dece:-.~~a~ 2 7"th. AlSo a"t"tachcC a:rae 
s-aven 90-:4;i::ute. casse-:--i:a -::a..t:>asw11!:cn- C::-e co!Jies of actUa:L tele-
_...., __ -e. - ::'\V'l~:-:i·-~-::.. ..... -~~z- , .. -~ ·~ -"""·· - ..... ""d ~·~--=, • .,-•• o •• ._ cc .. v""'- ~c.. ~-C- .. s ,,,_ .... .. .. a p_a:ya_ s 1.. ...~s s ._o_ y, . a •• _ ... i .. c:.~-Y; 
-I ;;ava p:.~oviCild- you wi t:'l ="ot:::'9tee:-:. SC-~inute cassettCs . ~:hie!'. I 
~~co:r~~~~~ yet.:. s-ta~:c w~-: .. 1~ w'Sic:l -tell:, i~WriOl.-e--s-tory. 

. ...,. 

. You will ~e~Cily ,arceive ~ha 
;":avi::~ :::~a~C. t::-.e. 'ta:)es a~C tieC. i:i t;;e 
,.,,.._.:, -- .- ., - .... -.... : ; -.:. • -·."'-· .. c..~c..:. a..:...;:,o "-'o.,. ~c.-.. s--c.a"":er:.ent:s I:.~o::t 
Vi~-;:~e:sse.s. 

t~u~n ·of this .s~o~y 
evide~tia~y docc.~e~ts. 
ffie a.4d fo~r othe~ 

You 2.re ::·e:..')a=-y a~.::-c:'..ori.Zec. 'to reveal the corrte:rts of 
~~·zs -:o Se~a~o::' !...axal-;:. 3efor-a ::'elcasi~g "t:o _a":'.y other aze:1cy 
o= o~:." Govi?:');;:::.s~t, I ~:ot!:C lika -co ~ese:-ve the righ"'t to Ciscuss 
!...: w:.~~ yo1.! o::, -:::-.e s~:.a .. cc:."' •. Yc\.::t~ . acce.,-t·ance of ~:-1cs~ Gocue~:1-ts 
c:...~d tapes co~s~i~u~as yo~~ ~ssc~a~ce ~hat this ma~~rial will 
~~~air..co~=ic~~~~al a~C i~ ?a~~ic~la~, your ~ss~~a~c~ t~a~ ~o~e 
o: it' ~-::..::.1 !:iZ! :::'e!.easeC -::o -the news :-r.edia. !f fo'":' &"'1.y r~a..so~ 
~~~ w~~~c~ ~cco~aS Ccce~saC, yOu a~a aU~horized to Go wi~~ ~~e 
:::a';e:..'\ia:. t-l~a--: yo1.:. wis:~ c:..~ C.c:e~ ~~cc~sa.ry. • •• 

> 

!= yo~ =i~d ~te ~~~e~ial · t:..~accep~able for a~y raason, 
yet.: ~;ill . .JC. ex?cc~~c. .:to ~c:~u~=1 i~;, ~~~cpiecf an~ i:1"'i:a.c't. 
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:Mr. ,..,,_....,,....,.,..-,----,,......,,..,....-... 1 
Offitle of United States. 
Senator Paul Laxalt 

<0 

Room 626 Federal Building 
Las Vegas, Nevada 

Dear .Mi~. C]:. 

December 30 ,. 1977 

. ; . 

P.ursuant to your . request I-will briefly summarize the 
areas of interest to you covering the material I submitted 
to you in the twenty one 90-minute tapes and documents re­

_xerred to as the Philippine Story. 

· ~his m~terial consists of three legal-size pages that 
cover the following: 

1. • The • treasure;· 

~ • The war dead; and 

.3 •. ·The coercion and attempted bribery of U. S. 
Congressional witnesses. 

There are other areas of marginal interest to you in­
·cluded in the tapes and material. They are the John Birch 
Society envolvement in money laundering facilities and the 
vast imp~ct ~his tr~asure existance must have on Asian 
:re1ations with other Countries. 

' II you have any questions, please feel free to contact 
Il\80 

erely, 

!:ncls. 

.. 
.-

.·• 
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1. The existance of ·a treasure trove: 

Consisting of appr~xi~~t-ely 500. Billion U. s. J?ollars, 
systematically placed by the Japanese· during ~lorld Wax:· ·II, 
:following the "rape" of the Countries they conquered is very 
real. • • 

. Du>:>ing two separa'te t~ips to · the Philippi~es . dur:ing a 
period fror.1 March 1, 19 7 5 to :-!arch. 2 8, 19_7 5 and again from 
April,17,1975 through- July 10, 1975·, I.met with P?'esident 
11a.r.cos • and• military people of that Country and .confirmed the 
£act· that such trove· did exist. I have ·studied maps ana 
engineering detail of these 1:roves, which total !l.~-l:-!3-Pd 
1ocations and 34 water locations. I personally have k11owledge 
of approximateiy""'S-o-1and-excavations and appro':lc,imately 6 water 
1ocations. I have been to those sites and could easily return 
to . them. • • • 

,. . -.. . .• 

: .During this period of time,I personally sought the recovery 
of one water site and two land sites, confirming the authenticity 
of those sites, the maps and the eyewitnesses. The water site . 

- -was in Manil!3- Bay and represented the Japanese Cruiser Nachi, . 
which we located on March 15, 1975. The two land sites were the 
Ortegas property or "three jars". The work was ceased on March 
13, 1975~ by Presidential order and the actual digging·of the 
Teresa complex, which was complete~· by striking the truck on . 
·July 6, 1975. Plans were made {or the retrieval of other sites 
dllcZ'ing thi.s time, which are described in the tapes. 

There are other American witnesses to these activities who 
-were.present during all or part of the storl set forth in the 
~apes• These were: iohn W, McAllaster and_ I 
~ Vegas, Nevada, l1f Chicago. Illinois,! 
~of Fon du Lac, Wisconsin, an jof San Francisco, 
California, I personally have seen gold bars and a small Buddha 
::recovered by President Marcos, a_s. well as many diamonds brought 
up by Dr. l l• 

I am completely convinced the trove is there and is real, as . 
are others named above, and woaj&_s..!d.Qllll.t to a lie detec~9~_test 

.. to verify that conviction. Everything I have saTClinthe tapes 
are as true as I can make them, based upon the docu.~ents and 
actu.al phone c~nversations that are in existence, 

The value of ·S00 Billion is established from the ~nventory 
maps, and ·reflects the precious metal values only. The artifacts, 
coins and precious stones are not incluced in this total, I have 
met with and practically lived with the principals in this story. 
They are real people who are who they say they are. We have 
verified the authenticity of their maps and their stories and 
know them to be true, • 

PI'esident Ma:rc~s is ·deefly involved and he is likewise a 
believer. Ambassador! , in telling me of the Nachi recovery 
and the Teresa recovery,, would.have no reason to lie to me. If 
anything, he would have denied it, not confirm it, due to the 
circumstances. 
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2· • Tne war dead: 

This part of the story is the most depressing. Literally 
millions of people died in Asia to make these troves possible. 
In addition to those people, there was systematic slaughter. 
of American, Australian and· Filipino prisoners of war; whose 
slave labor was used to dig these underground depositories • 
For the most part they were buried ~live on most of these 
caches or murdered by beheading or o~her mutilation. 

The eyewitnesses, namely, c:::J and c::J have described 
in detail their involvement with this •. The maps of these . 
sites clearly show the pr~sence of these bodies, Each of ~hem 
refers to layers of heads,.hands, ar:n bones, etc., placed at 
certain levels to insure the recoverer that he is on target, 
I have seen:hundreds of such bones; as have all other witnesses, 
mainly from the digging at the! _ !property (the bone pile 
was four feet tall), and at both t e Teresa sites. On the • 
Teresa sites there are two chambers where 1200, mostly American 
and Australians are buried alive, The odors and gases of these 
entombed bodies slowed our recovery considerably, after ·the 
concrete chamber was cut into, Arm, and esnecially,hand bones 
were uncovered throughout our descent. CJ and c:::::::J were 
constantly quizzed regarding this and certainly suffered.·con­
science problems throughout this period. 

J••· 

.---...ala:...as"'p"'ioke with a Filipino ex-POW whom I met through Coionel 
I I sargeant, who was .a survivor of the Teresa entombing. 
He·was a truck driver who used to bring the American and Aussies 
to,·the site from the military compound, Independ_ent of· the eye 
witnesses, he confirmed thjy w1re sealed alive when the Japanese 

. closed the, tunnel system. and c:::J had a very difficult 
-time reviewing these bones. There was ·absolutely no reason for• 

them to lie about their involvement. They spoke of·many"other 
si:tes where this was also true t• describing the acts in detail, 

• . At Fort Santiago, tha two sealed basements are -fuJ:l of 
bodies, some drowned in the lower chambers. The Christ the King 
tunnel is full of the workmen, blown up with its closing. Even 
the water sites contain dead, although mostly Japanese, murdered 
by. torpedo's from their own submarines, Nearly 1000 went ·down 

.w~th the Nachi. These 1eoplj thought they were going-home with 
• the- treasures. c::::J and described how the submarine machine-

gunned the, survivors so that no witnesses would exist to·-:tell 
what was on the Nachi. 

•·· .. . . .. ....... . 
. In the.engineering details of Teresa, Ortegas ~nd the Ayala 

complex, you can see the chambers· where these bodies are shown 
(refer to Xhe photographs), I have seen enough bones to authen­
ticate these stories, The bones at Teresa, however, give no clue 
as to the nationality of the deceased, I am sure the sealed 
chambers, however, would contain clothing, dogtags, etc. I was 
told that the skulls at the "~Jars" . site have dog tags among 
ther.t, but I did not see any, L__J claimed he could "see" these 
dead and often described what he 11 Si:'.W 11 in terms of "visualizing 
their actual entombing and death." I have every reason to 
believe these stories to be true, 

/ 

...... .,. 
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Att~iiipt·ea ·.bribE? of· u. s; CongreS
0

§3i~nal wij:_Jll!S!L and actual 
cog_r_s;9n . of another crgr;esr,$:o~alw~tness by President 

. Marcos . and. Ambassador . . . . . .. \ . . 

__ ......,P_..fesident Marcos brought up the involvement of•'Ambassador 
I _with! ... !and his £ather, I I . 
first during our meeting at the palace at Malacanang on March 11, 
1975. It is clear now he used me and the Leber Group to force 

I Ito cooperate with him in gaining! Jsupport 
and congressional testimony to offset the charges of Primitive 
Majares during the Fraser Comi~tee hearing.s._ of Jun_~,_1-.~.1...~. 
Du~ing many meetings with General[__] starting April 2~, 1975, 
this fo mt was set forth. The program was clearly set· forth 
in letter to Marcos dated Hay 13, 19 7 5. Following this 
letter, __ _.reported to us he was ~orking with Marcos on the 
I I matter trying to lure him to the Islands under a false 
."safe conduct pass." - - "%_ . 

, While these matters were unfolding, our ·only interest was 
. _in solvi ng a problem that was delaying our going ahead with our 
project. During a meetin wi-th! Jon June 8, 1975, he bragged 
.of bis handlin the matter for the President and that he 
would effect_....,,_,. __ testimon at the hearing by agreeing to 
save his son. John and McAllaster were resent during 
this meeting as was ..,_ ...... .,,....__,..,........,.,,------,,-,---,,...,-,-,--__,_artic1e of 

) December 1~_~77 sets forth the results of this coercion. ·We 
can certify ·co its happening since we were there and t~h_e ____ . __ _ 
Ambassador said he was going to,do what is allegea by~! ____ _ 
I discussed this matter on ma.~y occasions with the Anbassador, some 
of which are the subject of some tape conversations which are 
suppl~ed you. 

.The Primitivo Maj ares matter is described by I I 
in h1:_s __ 9rtf~ies- oC J:gly3, Ju1.e, and Jui_y_ ~_,_ __ .:!:975, Here, again, 
we can certify to the truthfulness of the articles as it relates 
to .$50,oo·o.oo being paid by Marcos · to l'!ajares to get him to 
refrain from testifying against Marcos during the Fraser Committee 
h~arings, Again, during a m~~'1;_.fog __ withi I on June_§_,_i97 5 1 he 
bragged that he was carrying $50,000·. ·o·o .. cash to the- ·u, s. A, later 
that day to give to Trinidad Alconcel for . Majares, -or·as he put it• 
the l'defected newspaperman confidant o:f Marcos". who was speaking 
to our u. s. Congress about Marcos. We were not aware of the 

. impac·t .. of this bragging at - the time and did not know its impor-*"/ tance until after learning of the I I articles. We knew 
. then that! Lwas the carrier who took the money to Alconc:el 

who depo:;ited it in Wells Fargo Bank for Majares. ·I I 
. confir.ned the deposit. We can confirm who . gave it to Alconcel 

and that it came from President' Harcos, John and I I 
McAllaster and! !were present when the Ambassador 

~ advised us what he was doing. 

/ 
/ 
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TO 

FROM 

SUBJECT: 

l 
5010-108--0I 

OPTIONAL FORM NO. 10 
MAY 1962 EDITION 
GSA FPMR (41 CFR) tOt-tt.6 • UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
SAC, LAS VEGAS (196-44) (P) 

SA_I -------

Information Concerning 
Possible ITS'P 

DATE: 1/9/78 

Re Las Vegas teletype ~o the Director, dated 1/5/78. 

b6 
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On January 9, 1978; Mr.I I Regional Administrator 
for Senator PAUL LAXALT, Las Vegas, Nevada was contacted and 
advised that as the facts now stand, the FBI does not have 
jurisdictional authority to investigate the allegations made 
byc::::J regarding the burial of gold in the Phillipines. 
Mr. c=Jconcurred with this opinion, and stated that the 
matter more than likely would be turned over to the State 
Department. 

1 - LV 196-44 
I I 
(1) 

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan 
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TRANSMIT VIA: 

~ Teletype 

Cl Facsimile 

D Airtel 

• PRf~CED[~Ncg: 

. D lmmcdiatc 

xxJ Priority 

D Routine 

FBI •• 

CLAS SIF'ICATION: 

□ ·roP SECRET 

0 SECRET 

0 CONFIDENTIAL 

0 EFT 0 

lXX CLEAR 

. Date 1/5/78 

---------· -------------------------------------------
FM LAS VEGAS (196-44) (P) 

TO DIRECTOR (87-134110) l'\RTQRI'iHl £~ '5/j 

BT 

CLEAR 

INFORMATION CONCERNING, POSSIBLE ITSP. 

.._ ____ ....,1, · REGIONAL ADMINISTRATOR FOR U.S. SENATOR 

PAUL LAXALT, LAS VEGAS, NEVADA WAS CONTACTED ON JANUARY 3, 

1978 AND ADVISED THAT HE HAD BEEN APPROACHED BY A_! __ _ 

WHO IN 
, 

TURN RELATED TO MR. _I __ IA STORY CONCERNING WAR PLUNDERS AND 

ATROCITIES DURING WORLD W~ II IN THE PHILIPPINES, RESULTING 

IN THE BURIAL OF BILLIONS OF DOLLARS OF GOLD AND ART TREASURES 

IN THE PHILIPPINES. 

FOR BACKGROUND INFORMATION, _I ___ IIS THE SUBJECT OF 

BUFILE 87-134110 ENTITLED '1 ~ JOHN WALLACE 

MC ALLASTER; ... I _________ ~ ET AL;; ITSP.:.FBW, 00: LV". 

Approved: 
·s1 • 

Transmitted ~ ~,.i¢ 
{Number) 

SEAR.-.·., D" ----u,,_.. .... . · 
SERIAUZ.lll_ - ___ __,_ __ ,...,. 

lNDEXED 

flLEDL-~==----7 
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) ,,,, . ·•' 
TRANSMIT VIA: 

·□ Teletype_ 

D Facsimile 

0 Airtel 

• PRECEDl~NCE: 

O Iinmc<l iate 

O Priority 

D R~utinc 

PAGE T~O LV (196-44) CLEAR 

FBI 

. ! . . 

-·· 

CLAS SIFICA'l'ION: 

0 TOP SECRET 

0 SECRET . 

0 CONFIDENTIAL 

0 EFT 0 

D CLEAR 

.I 
• I 

. Date ______ _ 

HE .WAS INVOLVED WITH A COMPANY KNOWN AS U. S. PLATINUM, INC. 

~F SPARKS, NEVADA. ....I __ ....,I WOULD OBTAIN SAMPLES 0~ DIRT AND 

SAND FROM THE DESERT, PLACE IT IN B~RELS, AND TAKE THE BARRELS 

TO: A BOI[DED WAREHOUSE FOR STORAGE. BASED ON INFORMATION GIVEN 

OUT BY_I __ ..... ~ VARIOUS INDIVIDUALS WOULD CONTACT HIM FOR A 

DEMONSTRATION ONI ____ .....,IMET~OD FOR EXTRACTING PRECIOUS METALS 

FROM THE ' DIRT AND SAND. I HAD BUILT A LARG~ "REF~NERY" 

FOR THE PROCESS, AND WOULD ALLOW THE INDIVIDUALS TO TAKE A 

SAMPL~ FROM THE BARRELS, AND AFTER UTILIZING HIS "SECRET METHOD" 

FURNISH THEM ·wITH SOME GOLD OR PRECIOUS METALS FROM THE SOIL. 

THE PEOPLE WOULD THEN INVEST A CERTAIN AMOUNT OF MONEY TO 

PURCHASE. STOCK IN THE BARRELS, THUS GIVING THEM THE _RIGHT TO 

HAVE ~LL TH~ GOLD EXTRACTED FROM THE SOIL IN THE BARREL. I...._ __ _, 

NEVER PRODU~ED ANY OF THE GOLD, -AND ON SEPTEMBER 15, 197_7, . HE 

· WAS INDICTED BY THE FEDERAL GRAND JURY, RENO, NEVADA, ON ONE 

COUNT EACfl .OF TITLE 18, U. S. CODE, SECTIONS 13 4 3 (WIRE FRAUD) 

AND 2314 (INDUCEMENT OF INTERSTATE TRAVEL IN EXECUTION OF A 

SCHEME TO DEFRAUD) . . 

• .... I __ ....,I IS A KNOWN i'PILL POPPER", AND APPROXIMATELY ONE YEAR . 

AGO ATTEMPTED SUICIDE BY TAKING AN OVERDOSE OF PILLS AT WASHOE 
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b?C 
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TRANSMIT VIA: • 

D Tel~type . •. •. 

q Facsiniile 

. D Airtel 

• FBI 

PRECEDENCE: 

q Priority 

D Routine 

• CLAS SWICA'rlON: 

0 TOP Sl~CRET. 
. . 

0 SECRET 
D CONFIDENTIAL 

DEFT O 

D CLEAR 

I ., 
I 
I 
I 

.I 
I 
I. 
I 
I 
I 
I 

·1 
I 
I 
r 
I 

. Date· I 

;~~; ;H~~-i:,;-c;:~-:_;4)- ~L~- -- - - - - -- - - - - - - - - ~- - - - - - -- - - - --1 
. COUNTY; NEVADA. I I PAST EMPLOYMENT INCLUDED· TAXI DRIVER, .' bG 

b7C . 

. USED CAR SALESMAN, '.~ND MOBIL HOME SALESW\N. 

MR.·.1 i-~·ROV:i:OED THE. FOLLOWING. OUTLINE ·OF THE MAIN POINTS · 
..... 

• OF I I -~ToRi •• • ?URING WORLD WAR II, WHEN _THE.·JAPANE~E • 

I~ADED SOU'rHEAST ASIA,. THEY STOLE GOLD ANP ART T~EAS.URE.~ FRO~ 

CITIES AND VILLAGES T~·EY HAD CAPTURED; IN TURN, THEY TRANSPORTED 

'THE TREASURES OVER TO THE PHILIPPINES TO BE BURI~D FOR FUTURE 

RETRIEVAL. THE TREASURES WERE TRANSPORTED VIA HOSPITAL SHIPS. 

'' 

WHEN THE TREASURES ARRIVED IN THE PHILIPPINES, UNDER THE 

.SUPERVISION OF JAPANESE_ ·OFFICERS, THE CAVERNS WERE DUG BY 

AMERICAN,_ AUSTRIALIAN ~ND PHILIPPINES PRISONERS OF WAR (;I?OWS) ~ 
. . 

.• .WHEN THE TREASURES WERE P;LA,CED IN THE CAVERNS, THE POWS WERE 

·EITHER:KILLED AND LEFT. IN THE CAVERNS, OR BURIED ALIVE. 

WHEN( IFIRST CONTACTED! loN DECEMBER 21; 1977,. 

____ I ADVISED ( IT .WAS LATER VERIFIED BY I ~ THAT HE HAD 

IN_ITIALLY CONTACTED : SENATOR PAUL LAXALT' S OFFICE IN WASHINGTON, 

p. c. AF'l'ER RELATING HIS STORY. HE WAS.REFERRED TO SENATOR 
. . . . 

EDWIN .JACOB. GARN · OF. U~AH, WHO IN TURN REFERRED HIM TO· THE U. S • 
' . 

SENATE INTELLIGENCE:COMMITTEE. .__ _ ____,I THEN CQNTAC-TED A _I --
-----~ CIA, LOS· ANGELES, CALIFORNIA, AND RELATED HIS STORY. 
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TRANSMl'l' VIA: 

D Teletype 

D F'acsimilc 

D Airtel 

•·· 
• P.RIT:CEDENCI];: 

. O lmmcd iate • 

0 Priority 

O Routine 

FBI • • 

CLASSIFICATION: 

0 TOP SECRET 

0 SECRET 

D CONFIDENTIAL 

0 EFT 0 

0 CLEAR 

. Date ---------, 
-----------------------------------------------------PAGE FOUR LV (196-44) CLEAR • • 

THE CIA ADVISEP THAT THEY HAVE NO INTEREST IN THE MATTER, 

AFTER WHICH _I ___ I CONTACTE;D THE STATE DEPARTMENT, AND IN TURN 

WAS REFERRED BACK TO SENATOR LAXALT. IT IS NOT CLEAR AS TO THE 

TIME PERIOD WHICH ALL THI.S REFERRAL OCCURRED. 

ACCORDING To .... l _____ .....,lwAs CONTACTED SOMETIME PRIOR TO 

SEPTEMBER, 1975, BY A_l ______ loF_I ______ IAND 

ASSOCIATES LTD., COMMERICAL FINANCIAL CONSULTANTS, ROUTE 3, 

BOX 183, FOND DT) LAC, WISCONSIN ..... I __ I RELATED THE STORY TO .... I __ .... 
CONCERNING THE BURIAL OF GOLD IN THE PHILIPPINES AND MADE AN 

b6 

OFFER TO_! ___ I FOR.RETRIEVAL OF THE GOLD ..... I __ ...,!WAS CONTACTED, b7C 

SUPPOSEDLY, BASED ON HIS "EXPERTISE" IN THE GOLD RETRIEVAL AREA· . 

.__ _ ____,IWAS OFFERED ONE-ELEVENTH OF ALL THE GOLD HE COULD DIG 

UP IN THE PHILIPPINES, IF HE WOULD SET UP A PLANT IN THE 

PHILIPPINES TO REFINE AND/OR RE-WORK THE GOLD INTO A SUITABLE 

CONDI_TION FOR . ENTRY INTO THE GOLD MARKET. ....I __ ____,! APPARENTLY 

AGREED, AND HAD BORROWED $100,000 FROM TWO INDIVIDUALS IN SPARKS, 

NEVADA, TO DISMANTLE HIS PLANT (U.S. PLATINUM, INC.) AND 

TRANSPORT IT TO THE PHILIPPINES ..... I __ ..... !ALLEGEDLY THEN WENT 

TO THE PHILIPPINES, ~NP WITH THE AID OF A MAP TO ALL THE CACHES. 

(ESTIMATED TO BE. OVER ONE HUNDRED IN NUMBER) TO DIG UP THE GOLD. 

Approved: _______ _ Transmitted --,------=----
(Number) (Time) 

Per _____ _ 
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TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: I 
1· 
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D Airtel .D Ro_utine 0 CONFIDENTIAL I 
I 

OEFTO I 
I 

0 CLEAR I 
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I 

. Date I 

------------- ----------------------------------------
PAGE FIVE LV (196-44) CLEAR 

IT.WAS DURING THE DIGGINGS THAT~I __ .....,!OBSERVED THE SKELETONS AND 

REMAINS OF THE POWS. 

,.__ _ __.IWAS SUPPOSED TO HAVE OBTAINED THE ASSISTA~CE OF AN 

,____ ____ _.....,~ A WORLD RENOWNED PSYCHIC, TO LOCATE SOME OF THE 

CACH~S. 

ACCORDING T~_I ____ ____,!ADVISED HIM THAT HE HAD TO FLEE THE 

PHILIPPINES WHEN THE PRESIDENT, FERDINAND MARCOS, LEARNED OF THE 

GOLD RETRIEVAL OPERATION. _I __ _......!RETURNED TO THE u. s. IN 
' 

SEPTEMBER OR OCTOBER, 1975 . 

....._ _ ____.IALso FURNISHED INFORMATION To_l _.....,ITHAT AT SOME POINT 

IN TIME, A BRIBE WAS MADE BY A PHILIPPINE AMBASSADOR TO THE U.S., 

__ I _____ ____,I, TO AN INDIVIDUAL IN THE u. s. NOT TO TESTIFY BEFORE 
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SOME SENATE INVESTIGATION COMMITTEE. THE ~RIBE WAS TO HAVE 

ORIGINATED FROM.MARCOS. NO FURTHER INFORMATION CONCERNING THE BRIBE 

· SUPPO~EDLY IN T~E AMOUNT .OF $50,000.00, IS KNOWN. 

ON DEGEMBER. 30, 1977, I I-FURNISHED TO I I, TO "SUBSTANTIAT " 

HIS STORY, 1000 PAGES OF DOCUMENTS (MAINLY CONSISTING OF COPIES 0~ 

NEWSPAPER ARTICLES WR~TTEN !3Y _I------------~ , SEVEN NINETY MINUTE. 

CASSE.TTES ·oF ···TELEPHON'E CALLS BETWEEN I I AND OTHERS INVOLVED IN 

RECOVERING THE GOLD, AND FOURTEEN NINETY MINUTE CASSETTES OF A 

Approved: _______ _ Transmitted ________ _ Per ____ _ 
(Numbed (Ti•me) 
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FBI • CLASSIFICATION: 

0 TOP SECRET 

0 SECRET 

0 CONFIDE.NTIAL 

DEF T ·o 
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. Date· 

. 'MONOLOGUE B.Y I I.SETTING OUT THE DETAILS OF THE STORY. 

I ., 
I 
I 
I 
.I 
I 
I. 
I 
I 
I. 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

__ IADV~~ED T~T H~ HAD GIVENI IA WRITTEN.~~qMISE THAT 

HE WOULD NOT TURN THE TAPES OR DOCUMENTS OVER TO ANY .GOVERNMENT 

•• AGENCY .. WI'.f~OUT .... I __ ____,I CONSENT. FOR THIS REASON;. THE DOCUMENTS 
. . . . 

~ND TAPES W+LL.NOT .BE RELEASED ·TO -THE FBI !OR REVIEW~ ~URTHE~ORE, 

'THE U. S. ATTORNEY'S. ·OFFICE HAS STATED THAT THEY DO NOT :WANT 

----IINTER~IEWED CONCERNING THIS MATTER WITHOU~ THE EXPRESSED 

WRITTEN CONSE~T OF I I ATTO~NEY BECAus·E ?F THE PEND~NG . 
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INDICTMENT MENTIONED ABOVE. I !STATED THAT HE WAS CONTACTING THE 
. . 

FBI, NOT BECAUSE THE FBI WOULD NEqESSAR~LY. HAVE JURISDICTION IN THE 

MATTER, BUT RATHER BECAijSE HE DOES NOT KNOW, AT THIS POINT, WHAT TO 

DO WITH THE MATERIAL OR_I ---.---I STORY~ 

.___-!LISTENED To·TaE 'TAPES, WHICH TOOK _IN EXCESS OF THIRTY-

• • ONE HOURS,. ANJ? ADVISED THAT THE TAPES ARE OF PHONE CALLS , AND THE 

MONOLOGUE _BY .... I---~ ·DISCUSSING THE DEAL. THREE POINTS OF INTEREST 

TO THE CASE', 'SET F?RTH BYD, W~RE T.HE WAR .A'.,rROCITIES AND THE 

POWS, THE ATTEMPTED BRIBERY BY .THE ~HILIPPINE AMBA$SADOR, AND TH~ 
*, • • . . 

RESULTANT EFFECT ,THAT THE . KNOWLEDGE ON THE PART OF THE SOUTHEAST 
.. 

··ASIANS THAT· TH:E .AR'r· •. TREASURES AND GOLD. ARE IN-:THE: :PH:J:LIPPINES MI~HT 

. HAVE ON WORLD PEACE. 

Approved: _______ _ Transmitted ________ _ Per _____ _ 
· (Number) (Time) 

• ... 

I 



' I 
£-'D.._1(3 <Rev. 7-27-76) 

"·~ ... , • • I 

.. FBI I 
.. I 

'l'RANSMI'l' VIA: "PRECED8NCE: CLAS SIFICA'l'ION: 
I. 
I 

D Teletype 0 TOP SECRET 
I 

. D Im med iatc I 
I 

D Facsimile O Priority D SECRET I 
I 

D Airtel D Routine D CONFIDENTIAL I 
I 

0 EFT 0 I 
I 

D CLEAR I 
I 
I 

. Date I 

-----------------------------------------------------
PAGE .SEVEN LV (196-44) CLEAR 

MR ...... I _....,I HAS CONTACTED .... 1 ----'~ AND REQUESTED THAT l....__ _ ____,I 

FURNISH .... ! _....,IWITH A DOSSIER. OF HIS PAST TEN YEARS so .... l __ _.....I 
CHARACTER CAN BE CHECKED TO VERIFY THE VERACITY OF THE STORY. MR. 

_ _.....I ADV:ISED THAT IT IS THEIR INTENT, HIS AND SENATOR LAXALT, IF 

THEY CAN BE REASONABLY CERTAIN OFI I STORY, IS TO TURN THE 

MATTER OVER TO THE STATE DEPARTMENT, AND DEMAND ACTION BE TAKEN. 

MR ...... I _....,I WAS ADVISED THAT BASED ON THE INFORMATION KNOWN TO 

DATE BY THE FBI (INASMUCH AS THE FBI IS NOT ALLOWED TO INTERVIEW 

b6 
b7C 

,.__ __ -IAT THIS POINT), THE FBI DOES NOT HAVE ANY INVESTIGATIVE JURIS 

DICTION IN THE MATTER, AND WILL NOT BE CONDUCTING ANY INVESTIGATION 

INTO .... I __ __.I STORY. SHOULD .... I ---IAT·A LATER DATE OBTAIN 

AUTHORIZATION FROM HIS ATTORNEY, AND VOLUNTARILY DESIRE TO BE 

INTERYIEWED BY THE FBI, .... I __ ..... twILL BE INTERVIEWED. 

THE ABOVE IS FOR THE INFORMATION OF THE BUREAU SHOULD INQUIRY 

BE RECEIVED FROM SENATOR LAXALT. 

Approved: _______ _ Transmitted ________ _ Per _____ _ 
(Number) (Time) 



FD-36 (Rev. 7-27-76) 

TRANSMIT VIA: 

D Teletype 

D Facs.imile 

K] Airtel 

~OM: 

PRECEDENCE: 

D Immed.iate 

D Pr.ior.ity 

D Routine 

FBI 

SAC, BUTTE (196-25)(RUC) 

~BJECT: I ~ ... E"""'T_A...,L _______ _ 

ITSP-FBW (B) 
00: Las Vegas 

CLASSIFICATION: 

0 TOP SECRET 

D SECRET 

□ CONFIDENTIAL 

0 EFT 0 

D CLEAR 

Re Las Vegas teletype to Butte, 11/11/77. 

For information Las Vegas, exemplified, certified 
copy of conviction of TROY EUGENE BECKER, DOB 5/12/16, 
obtained from USDC, Boise, Idaho, 11/21/77, and forwarded 
directly to the Reno, Nevada, RA, P. o. Box 1950, Reno, 
Nevada, by registered mail. 

.- •• 2v.J_ Las Vegas (AM) 
½ - Butte 

I I 
(3) 

<; 0 -· r-r,--4?(3 
J.:r:.IALIZE ·f,1_ ~) --

- • - I 

I 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

Approved: _______ _ Transmitted _________ _ Per _____ _ 
(Number) (Time) 

GPO : 1977 0 - 225-539 



FD-302 (Rev. 4•15-64) 

• FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

11/18/77 
Date __ ----------,--

On November 18, 1977, pursuant to an order 
of the Second Judicial District Court., Department Three, 
Reno, Nevada, siqned by the Honorable .TOWl E. GABRIELLI, b6 
District Judqe, all evidence in the case of Eureka Trust, b7c 
ET AL, Plaintiffs v. I ~ ET AL, Defendants, was 
obtained. 

One copy of the order and one copy of the receiot 
was obtained. 

This document contalnS' nelther recommendQtions nor conclusions of the FBI. It Is the properly ot the FBI and Is loaned to your agency; 
It ond Its contents ore not to be distributed outside your ogenc,y. 



·--------

• r , 

J Cler!~ in the Secro tn.r.7 of 
Stri.:te's od:ice, Car.son Cit~•• iJr::!Vada, a.:1~."izo-1 that thc:r.ci .:r.r e 
no incorporation r ecords on file for the firms of u. s. 
Pl ::i.tinur,1 qa nuf.:i.ctur ing and U. S. Platinum SD,le:-:. 

!uill. pro~.rL1e c crt if.ie.J copi,:-~r-: of the L..,,.--------:---
A rt i cl o s o f Incor1:ora tion a nd list of Office rs, Directors , 
lmd Agents for the f olloi1ing liste1 Uc'\'..rada corporatior1s: 

United States Platinuut Refining, Inc. 

Unite<l Si:at~s Platinum, Inc. 

£-larm.:.c :.lines , Inc. 

Curtis U8Vaua Dines, Inc. 

United Status Platinum :tilling, Inc. 

b6 
b7C 



77-00066.-BRT 

• 

UoSo v. I ! Cr. 77-2200 
JOHN W. McALLASTER 

(Wire fraud; Inducement of interstate travel in 
execution of scheme to defraud) 

b6 
Defendants resent in court on bond for hearing b7c 
on motion to withdraw as counselo AUSA ~ 
----~or government. r7was appointed to represen 
._....,...,...,..~, and Federal Der"eriaer appointed to represent 
McAllaster. December 5 trial date vacated. Tria} 
re-set for February 21, 19780 Pretrial conference 
set for 2 p.m., Feb. 10, 1978. Defendants1 pre­
trial motions due by December 16, 1977, and 
government's response thereto by Dec. 30, 1977. 
Defendants continued on bond. 



I - -:!" J 
FD-36 (Rev. 7-27-76) •• • • ... 

I 

FBI I . .,. 
I 

TRANSMIT VIA: 
,. I 

PRECEDENCE: ~ CLASSIFICATION: I 
I D Tefetype D Immed.iate □ TOP SECRET I 
I 

D Facsimile D Prior.ity 0 SECRET I 
I 

(3 Airtel □ Rout.ine 0 CONFIDENTIAL I 
I 

0 EFT 0 I 
I 

0 CLEAR I 
I 

11/14/77 I 
Date I 

-------------------------------------------------
TO: SAC, LAS VEGAS (196-44) 

FROM: SAC, ATLANTA (196-33) (P) 

I I dba 
Curtis Nevada Mines, Inc. 
ET AL 
ITSP; MF; FBW - CONSPIRACY ( /3) 
00: ATLANTA 

Re Las V~gas teletype to Atlanta, dated 11/8/77, and 
Atlanta teletype to Las V~gas, 11/9/77. 

Enclosed for Las Vegas are two copies each of the 
FD-302s of! I dated 9/19/77, and 10/3/77, and 

I ldated 10/13/77. 

Regarding the testimony of witnesses in the civil 
action brought against subject! !in Washoe County District 
Court, Reno, Nevada, transcripts of testimony are not needed 
if FD-302s are available in Las Vegas reports which Atlanta has 
not received to date. If no FD-302s are available it is 
requested the attorney handling the civil matter be contacted 
to obtain names of witnesses who testified against I !, 
specifically the barmaid from Reno who received in excess of 
$100,000 from! !and individuals who can testify! I 

was flying prostitutes into Reno, Nevada. 

t2_ 1 LAS VEGAS DIVISION 

b6 
b7C 

-.;;.'t>(, AT RENO, NEVADA Jq6-L/,j-l9 
1. Provide Atlanta with invest~gative reports in this b6 
matter. b7c 

2. If reports do not 
desired by Atlanta, contact 
witnesses. 

~-as Vegas 
~Atlanta 

4 

include the above information 
civil attorney to obt2 tn names of 

-5;~,~~!~G:□i 

Approved: ___ __ Transmitted --.,,------1 
(Number) 

G 5-539 
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FBI-LAS V!tiAll □ 

• 

b6 
b7C 



I q fo~ I./ !/LJ 
s,i~~~~o: I b6 

NOV 1819n 
b7C 

VEG/l 
I--

._____ 
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' 
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190 ~Lj_l/_:/ 7. 
- \;,(HEDONDED-

I 
SERIALIZED FILE b6 

b7C 

NOV 1 819ll 

FBI-LAS VEGAS I 

l • 1' • •"'·•· 

• • 



• • 

b6 
b7C 



.., 
" 

'--- -

/CJC-//4/-/6 

s,;~~:a~:~o 
NOV 1 81977 

r-n ,. ·~i-,AS 
t"-

~ 

b6 
b7C 



. ... . ·. 

- -- ... . . 

NOV 1819n 

FBI-LAS VtGAS i ___ 

• 

b6 
b7C 

- - . ------~ - - ----
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DL0396 31906002 

RR LV 

DE DL 

R 1523002 NOV 77 

FM DALLAS (196•115) CRUC) 

TO LAS VEGAS (196-44) ROUTINE 

BT 

CLEAR 

• 

ET Al, !TSP - FBW CB). 00: LAS VEGAS. 

RE LAS VEGAS TELETYPE TO ATLANTA AND DALLAS, NOVEMBER 9, 

1977. 

MR.~I -----~ UNITED STATES PROBATION OFFICER, ADVISED 

TROY EUGENE BECKER, WHITE MALE, BORN MAY 12, 1916, INMATE 

NUMBER 53495-146, WAS CONVICTED ON A TEN COUNT INDICTMENT IN 

THE NORTHERN DISTRICT OF TEXAS CNDT) ON DECEMBER 17, 1976, 

AND RECEIVED 15 YEAR SENTENCE ON CASE DOCKET NUMBER CR3•76-132. 

BECKER WAS RELEASED TO UNITED STATES MARSHA~, FEBRUARY 1, 

1977, FROM' DALLAS COUNTY JAIL, WHERE HE WAS .TRANSFERRED TO 

MC NEIL ISLAND FEDERAL CORRECTIONAL INSTITUTION CFCI), 

STEILACOOM, WASHINGTON. ON MARCH 10, 1977, BECKER WAS 

RELEASED TO THE CUSTODY U. s. MARSHAL, FORT WORTH, TEXAS, 

__L~ · -
SEARCHED E, 
SERIALIZCD E 

NOV 1519 -1 

b6 
b7C 

b6 
b7C 



l 

• • 

DL 196-115 PAGE TWO CLEAR 

FOR COURT. BECKER WAS BOOKED INTO DALLAS COUNTY JAIL MARCH 11, 

1977, AND WAS RELEASED TO U.S. MARSHAL MARCH 15, 1977. 

ON MARCH 17, 1977, BECKER WAS PLACED IN FCI LA TUNA, ANTHONY, 

NEW MEXICO, ON A HOLDOVER WRIT BY U.S. MARSHAL TO BE RETURNED 

TO FCI, MC NEIL ISLAND IN WASHINGTON. BECKER WAS RELEASED FROM 

FCI LA TUNA, ON MARCH 17, 1977, ON APPEAL BOND BY INSTRUCTIONS 

OF U. s. MAGISTRATE, SEATTLE, WASHINGTON. BECKER•s ATTORNEY 

AT TIME OF RELEASE WAS._I -----~ SEATTLE, WASHINGTON, 

TELEPHONE I ~ BECKER IS REFLECTED TO LAST RESIDE 

WITH HIS I 
TELEPHONE NUMBER .... ! __ __ 

BT 

3200 6082 L V 1 

b6 
b7C 



FD-36 <Rev. 7-27-76) 

TRANSMIT VIA: 

2Q9 Teletype 

D Facsimile 

D Airtel 

• PRECEDENCE: 

D Immediate 

D Priority 

~ R~utine 

FM LAS VEGAS (196-44) (P) 

TO BUTTE RO{JTINE~ 

BT 

CLEAR 

FBI 

• l 

.; 
CLASSIFICATION: 

0 TOP SECRET 

0 SECRET 

0 CONFIDENTIAL 

0 EFT 0 

g CLEAR 
11/11/77 

Date ---------, 

L...-_________ _.I; ET AL; ITSP-FBW (B), 00: LAS 

VEGAS. 

TRIAL IN CAPTIONED MATTER IS SET FOR DECEMBER 5, 

1977, USDC, RENO, NEVADA. 

TROY EUGENE BECKER, WHITE MALE AMERICAN, BORN 

MAY 12, 1916, LE GRANDE, OREGON, A CO-DEFENDANT, WAS 

CONVICTED IN A FEDERAL COURT IN IDAHO, DURING THE 1950'S 

ON A FEDERAL FRAUD CHARGE. 

BUTTE AT BOISE, OBTAIN CERTIFIED COPY OF BECKER'S 

CONVICTION AND FORWARD DIRECTLY TO RENO, NEVADA RA, 

P.O. BOX 1950, 89505. 

BT 

/9fo-LJL/-1¥ 
SEARCHED -=­
SER\AL\7.E;iJ.------

\NOE~.E~ ·= 
f\\.ED j_j-----

b6 
b7C 

b6 
b7C 

I 

Approved: ---J,__ _______ _ Transmitted Per _J..., ___ __. 
(Number> (Time) 



OPTIONAL FORM NO. 10 • 

-DITION • 

-,,, ~~ c;;~iis GOVERNMENT 

Memorandum 

•• 

TO 
DATE: 10/28/77 SAC, LAS VEGAS 

.------, 

FROM : SAC, DALLAS (196-22) (P) 

SUBJECT: 

ET AL; 
ITSP - CONSPIRACY 

00: LAS VEGAS 

Enclosed for both Las Vegas and Atlanta are two copies 
of FD-302 reflecting interview withl I andl I 
conducted at Dallas, Texas. 

@-Las Vegas ~ 
2~Atlanta (l~Enc. 2) 
2- allas 

j/{lt -/-/L/· 

□ o 

DD 
Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

"""""'11111111 



/90-L/,?I- /~ 

,.·□ D 
I .. , 

□ 

• 

b6 
b7C 



i 

I· 

TO 

FROM 

SUBJECT: 

OPTIONAL FORM NO. ,o 
JULY 1973 EDITION 
GSA FPMR (41 CFRI 101°11.6 • UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
SAC, LAS VEGAS CJ96-44) 

ATT:- SA I I 

ETi. AL 
ITSP-FBW 
00:LV 

'-----' 

• 
DATE: 11/8/77 

AUSAJ I Reno, has requested certified copies 
of the Art~cles of Incorporation for ffhe following Nevada 
corporations as well as the ipitial and subsequent filings of 
officers. 

U.S. Platinum Refining, Inc. 
u .. s. Platinum Inc. • 

/U.S. Platinum Milling,· Inc. 
U.S. Platinum Manufacturing, Inc. 
U.S. Platinum Sales,Inc. 

✓ Curtis Nevada Mines, Inc. 
✓ Marmac Mines, Inc. 

date 
SA r-7 telephonic ally advised of the above tnstant 

and wiilli'andle. • 

2-:- LV 

D 

w.:, A ,: -J 

::=:H t~~ 197i 
, ~., . - .... 

p ' '-'-' ~--.. -: 

Buy U.S. Savings Bonds egu ar.:y on e Payroll Savings Plan 

\ 

SOIO•ll0 

b6 
b7C 

b6 
b7C 
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b6 
b7C 



ATOE71 3131531 

PP LV 

P 0~15~12 ~ov 11 

• 

FM ATLANTA (196-33) CP) 

TO LAS VE8AS (196-44) PRIO~ITY 

CLEAR 

• 

L---------~b ET AL, ITSP - FB~ (8), 00: LAS VEGA9. 

R~ LAS VEGAS TELETYPE TO ATLANTA ~OVE~3ER S, 1977. 

,.__ _______ __.I Is NOW LOCATED AT .... I ______ ___. 

HAS NO TELEPHO~E BUT CPN EE 

COKTACTED THROUGP HI~ FATHER L--------------..¥ 

________ ____.I, TE LE PHO i,: £ 1 1. 

----------~ LIVES P,T .... I --..... -_-_-_-:::::::~---L 

______________ ___., Tl::.LEPP.ONE 1 1. 
ATLANTA AT ATLANTA, GEORGIA, ~ILL FORWARD FD-302 OF 

BT 

l40V [1 1977 

FCl-LAS v::ct.s 

b6 
b7C 

b7C 



FD-..16 <Rev. 7-27-76) 

TRANSMIT VIA: 

~ Teletype 
D B,acsimile 

D Airtel 

• FBI 

PRECEDENCE: 

D Immediate 

D Priority 

~ Routine 

-CLASSIFICATION: 

D 'rOP S~CRET 

0 SECRET 

D CONFIDENTIAL 

0 EFTO 

~ CLEAR \ I 
I\ 1 -,-~ 

Date--------.. ~------------------------------------------------------
FM LAS VEGAS (196-44} (P) 

TO ATLANTA (196-33} ROUTINE ~ / 

BT 

CLEAR 

... I __________ ~ ET AL; ITSP; FBW (B), 00: LAS VEGAS. 
b6 
b7C 

RE ATLANTA LETTER TO LAS VEGAS, OCTOBER 20, 1977. 

THE TRANSCRIPTS REQUESTED IN REFERENCED COMMUNICATION WERE 

RECORDED BY A COURT STENOGRAPHER IN WASHOE COUNTY DISTRICT COURT, 

RENO, NEVADA, HOWEVER, NONE OF THE TESTIMONY HAS BEEN TRANSCRIBED 

ATLANTA ADVISE LAS VEGAS IF TRANSCRIBING OF THE ABOVE 

TESTIMONY NECESSARY INASMUCH AS THE COST INVOLVED WOULD BE 

EXTENSIVE. 

BT 

& - Las Vegas 

I I 
/9G-L/L/-9 
SEARCHED~ 

SERIALIZED t: 
-

INOEXEDj I ~ FILED 

b6 
b7 C 

Approved:_ Transmitted ____ e>_~ ___ ?_O_· __ Perl...__ _I 
{Number) {Time) 



--.,._. Fl>-:lli <lh•v, 7-l7-71il 
~- . ~ "" 

THANS~IIT VL\: 

~ 'l\1 ll'l)'Jll' 

- [.] Fm::-imilt• 

[J J\ irtt•l 

(1s) l1111111.•il iall' 

• CJ Prior ily 

D ltoutit1l' 

CJ TOP Sl•:l'IO-:T 

CJ SECHl•:T 

0 CONl•'ll>l•:~Tl:\L 

0 EFT 0 

r&] CLEAR 

, Datc.L~/i2 ~------------------------------------------------------

.... 

FM LAS VEGAS (196-44) (P) 

TO ATLANTA (196-33) .. ·I~ fl~~'[; d­

DALLAS llY4BDl1'd?E fJ ~ ~ d-5 
BT 

CLEAR 

.__ ________ _.I, ET AL, ITSP - FBW (B). 00: LAS VEGAS. 

AUSA RENO, NEVADA, ADVISED TRIAL IN CAPTIONED MATTER 

SET FOR DECEMBER 5, 1977. 

THE CURRENT ADDRESSES OF THE FOLLOWING WITNESSES ARE 

REQUIRED FOR SUBPOENA PURPOSES. 

.__ _____ _.~ ATLANTA, GEORGIA; .__ ______ ..... ~ ATLANTA, 

GEORGIA; TROY EUGENE -BECKER, DALLAS, TEXAS;·._I _____ .... ~ 

LAS VEGAS, NEVADA. 

ATLANTA DIVISION AT-ATLANTA, GEORGIA: FURNISH CURRENT 

ADDRE.SS FOR ... I ____ ....,I AND ..... I-------'~ GREAT AMERICAN 

SILVER COMPANY. 

DALLAS DIVISION AT DALLAS, TEXAS: CONTACT U.S. PAROLE 

(1) 

/9c-£/«--tf 
SEAKCHED I 
SERIALIZEj 

INOEXED __ __,,---­

FILED----a._..i--_:: 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

Approvc?d: _______ _ 

1rr tJ'J'3d-

Trnnsmiucc1 _.O_l-_._· _{)_?_S_d-__ _ Perl.___ ____ _. 
(Nu111l1<·r> ('l'i111n) 



TH/\NS~IIT VI:\: 

[J 'I\• lt•lYIK' 

CJ Fm:simill' 

[J Airll•l 

4',,:c1•:1>1•:Nc•1,:: FBI 

CJ lmmt•d ialt• 

• [_J Priority 

. D Routint• 

CLASSWIC'..<J~: 

CJ 'l'Ol' :-:1•:C'W•:T 

CJ SECHl•:T 

0 CONFllll·:~T IA L 

0 EFT 0 

0 CLEJ\lt 

Date 

-----------------------------------------------------PAGE TWO LV 196-44 CLEAR 

AND PROBATION AND DETERMINE CURRENT ADDRESS FOR .TROY EUGENE 

BECKER. 

LAS VEGAS DIVISION AT LAS VEGAS, NEVADA: DETERMINE IF 

._ ______ I RESIDING ~T._ ______________ AND 

OBTAIN APARTMENT NUMBER. 

BT 

b6 
b7C 

Approv~d: _______ _ Trn11smitted -------,---- Per ____ _ 
<Nu111l11.•rl ('l'iruu I 

I 
. I 
I 
1 
I 

I 
i 
; 
l 

·I 
I 
I 

I 
I 
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'-.J,. 

0P1"10NAL FORM NO, 10 • 
JULY 1873 EDITION 
GSA FPMR (41 CFR) 101-11,6 • UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
TO SAC, LAS VEGAS DATE: 10/20/77 

FR C, ATLANTA (196-33) (P) J/ 
SUBJECT: ~~..,..........-=---=---...,......~ba fi 0 

Curtis Nevada Mines Inc; 
TROY EUGENE BECKE dba 
Aero Engineerin.N Inc; 
I f;.Jdba 
Great American Silver Company; 
ET AL 
ITSP; MF; FBW - CONSPIRACY (B) 
(00: ATLANTA) 

Re Atlanta letter to Las Vegas, 9/26/77. 

For information of Las Vegas, subject I 
,...__.....,-1~ dba Great American Silver Company, Atlant~a-,----,,G~a-.-,~ 
was interviewed 10/17/77 regarding his relationship with 

I I and U. s. Platinum, Inc. During interview, 
------~1 stated that during a civil trial of! Jin the 
fall of 1976 at Reno, Nevada, a barmaid testified that she 
was given $103,000 by! !during the period of time, 
October to December, 1974. Testimony of-other witnesses 
indicated prostitutes were flown in from Los Angeles by 

I lwith investors' money. 

LAS VEGAS DIVISION 

AT RENO, NEVADA 

Attempt to locate the transcrirts of testimony 
of witnesses which would indicate!was spending money 
of investors for purposes other than for which the monies 
were invested. 

(5)_ Las Vegas 
2 - Atlanta 

I I 
(4) 

I 

5010•110 
Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan 

- -----

b6 
b7C 

b6 
b7C 



•----.....--'!f'u---......,,,,""""l"-P""-"""~=--.,.►~;.,- ---~""""!!!!---.-111111!1""'~----i!ii!!ii--------~ - ---___,, ---

! 
l 
I 

I 

• 
SAC, LAS VEGAS 

SAC, ATLANTA {196-33) (P) 

L-_....,.... ______ L dba 
Curtis Nevada !•lines, Inc; 
TROY EUGENE BECKER, dba 
Aero Engineering, Inc; 

I ~ dba 
Great American Silver Company; 
ET AL 
ITSP; t1F; FBW - CONSPIRACY (B) 
(00! ATLANTA) 

~ 

10/20/77 

Re Atlanta letter to Las Vegas, 9/26/77. 

For information of Las Vegas, subject~!---~ 
dba Great American Silver Company, Atlanta, Ga., 

~-;as interview 10/17 /77 regarding his relationship with 
,,_ _ ____,.--,-,-=--:--and u. s. Platinum, Inc. Durinq interview, 
~-___,stated that during a civil trial of! j in the 
fall of 1976 at Reno, Nevada a barmaid testified that she 
was given $103,.000 by~ during the period of time, 
October to December, l~Testimony of other witnesses 
indicated prostitutes were flown in from Los Angeles by 
I !with investors' money. 

LAS VEGAS DIVISION 

AT RENO, NEVADA 

Attempt to locate the transcrifts of testimony 
of witnesses which wou1a· indicate I was spending mone-y 
of investors for·purposes other than for which the monies 
were invested. 

@- Las Vegas 
2 - Atlanta 

I I 
(4) 

lc:;0,L/L/' 7 

I 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

D 



L 

TO 

OPYIONAt.. FORM NO. SO 
JULY 1973 EDITION 
G!IA FPMR (41 CFRl t01•1t.6 

UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
SAC, ATLA~TA (19G-33) 

• 
DATE: 10/11/77 

FROM : SAC, LAS VEGAS (196-44) (B) ('P) 

SUBJECT: ._I _______ _.b 
ET AL 
.ITSP; FBW 
00: LV 

Re Atlanta airtel to Las Vegas, 9/2_6/77. 

Enclosed for Atlanta is the original subpoena 
furnished in this matter, and the original and one copy of 
an FD 302. 

Las Vegas reports being submitted by seperate 
communication. 

Atlanta (Enc. 3) 
Las Vegas 

I □ 

Buy U.S. Savings Bonds Regttlarly on the Payroll S,1-vings Plan 

b6 
b7C 

b6 
b7C 
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f/ 
,'' 
I 

77-00066-BRT 

4- ' . 

f 

U . S . v. l l Cr . 7 7 - 2 2 0 0 
JOHN W. McALLASTER 

(Wire fraud; inducement of interstate travel in 
execution of scheme to defraud) 

. 
Defendants present in court on bond with retained 
counsel, l land! L for ~ 
arraignment. AUSAl !for government. Both 
defendants plead not guilty. Trial set for 
December 5, 1977. 6(e) Order entered. Any 
pre-trial motions due by October 21, 1977, and 
government's response thereto November 4, 1977. 
Defendants continued on bond. 
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Date 9/26/77 I 

----------------------------------------------' ------
TO: SAC, LAS VEGAS 

FROM: SAC, ATLANTA (196-33) (P) 

SUBJECT: I l dba y;r- f~-1. .. 3'S,? 
CURTIS NEVADA MINES, INC.' • 
TROY EUGENE BECKER, dba 
AERO ENGINEERING, INC., 
ET AL 
ITSP; MF; CONSPIRACY 
00: ATLANTA 

Re Atlanta letter to Las Vegas 9/21/77e 

Enclosed for Las Vegas are the original and one 
copy of a subpoena issued to the Custodian of Records, First 
National Bank, South Virginia Branch, Reno, Nevada. 

b6 
b7C 

For information of Las Vegas, this matter was 
discussed with AUSA! ~ Atlanta, Georgia on 9 23/77. b6 

b7C ressed interest in an indictment a ainst 
TROY EUGENE BECKER, and possibly L-------,,-----,,....,.....r 

1 contact the USA, Reno, Nevada, to determine his 
reasoning for not prosecuting this matter in Reno. 

LEADS: 

LAS VEGAS DIVISION 

AT LAS VEGAS, NEVADA 

Expedite forwarding investigative reports ~ 

<JJ- Las Vegas (Enc. 2) 
2 - Atlanta -1 --------1 
(4) 

/9G- L/{ --~ 
SEARCH NDEXED'---t 
Sl:;RIALIL-_ ____. LED•-----t 

()C,, 7 I 

~? ~ ~ 1977 

Approved: __ __, Transmitted --------1 
(Number) (Time.__ ____ ___, 
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--------- ------,-,------------------------------- ---

• • .... 

AT 196-33 

of SA! L... -----...J~ 

AT RENO, NEVADA 

Serve enclosed subpoena to First National Bank, 
South Virginia Branch, regarding ...__ _______ ...J•-~ 

~ - ~ 

~~~ 
,--r"-

- 2 -
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TO 

OPTIO;..AL f"Offl,1 NO, 10 ' . . .la.. . 
JULY 107:, COITION , .. 

~~;~~;• S~~ r0

~~:-~0-VER~ IvtENT 

~- ·:Memorandum 
SAC, . LAS VEGAS (196-NEW) D.ATE: 9/22/?7 

AL 

--:i:n adcordance with SAC letfa~r 38-77., dated. 
~/j0/77, captioned matter, which is a FBW violation, is 
being consolidated into a 196 classification. 

1010-110· 
Buj•. U.S. Savings ~onds Rq,ult1rly on th, Payrc....--....--::0:------........ 

.. 
' . . 
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• 
SAC, LAS VEGAS 

SAC, ATLANTA (196-33) (P) 

..._--.----...,,.....-~L dba 
Curtis Nevada nines, Inc., 
Sparks, 1':levada, 
United States Platinum, Inc .. , 
Sparks,. Nevada; 
TROY EUGENE BECKER, dba 
Aero Engineering, Inc., 
s12arks, Nevada~ 

I ! dba b 
Great American Silver Company, 
Atlanta, Georgia 
ITSP; MF; CONSPIRACY (B) 
00: ATLANTA 

• 
9/21/77 

For the information of Las Vegas, o. S. Attorney, 
Reno, Nevada, has deferred prosecution of this matter to 
U. s. Attorney, Atlanta, Georgia. This i.nvestigation involves 
inducing persons to invest in the Big Apple Mine, Lake Topez 
California. The Great American Silver Company, Atlan.ta, 
Georgia, found investors and told them this was the richest 
gold mine in the world, the ore would be refined at United 
States Platinum, Sparks, Nevada, and were provided with 
assay reports of TROY EUGENE BECKER, Aero Engineering, Inc., 
Sparks, Nevada, showing 50% to 70% gold. 

Considerable investigation in this matter was 
conducted by SA! ~ Reno Resident Agency. 

LAS VEGAS DIVISION 

AT LAS VEGAS, NEVADA 

Furnish Atlanta with reports 
regarding captioned matter. 

Las Vegas 
Atlanta 

I 
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